
دموکرات و  جمهوریخواه  سناتورهای  تعداد  شدن  برابر  با 
شد کننده  تعیین  هریس  کاملا  نقش   

آمریکا کنگره 
دموکرات ها  تسخیر  در   

ملل؛ تجاری  و  خدماتی  فرهنگی،  مجتمع  مدیرعامل 

گذاران  سرمایه  برای  ایران  تسهیلات 
است ناچیز  بسیار  خارجی 

می پردازد؛ مدرسه سازی  با  را  خود  دانش  ذکات  پروفسور،  یک  وقتی 

مدرسه و  عشق  پزشک، 

مشهد غرب  جنوب 
تحول آستانه  در   

یازدهمژانویهمصادفبا21دیماه؛
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علیکریمی:نگاهمندرفدراسیونفوتبالرنگینخواهدبود

فوتبالپاک
میخواهید
بهمنرای
بدهید!
اسطوره فوتبال ایران بعد از حضور طولانی مدت خود در فدراسیون 
فوتبــال به توضیح برنامه هایش بعد از انتخــاب احتمالی به عنوان 

رییس فدراسیون پرداخت.
به گزارش »ورزش ســه«، علی کریمی یکــی از تصمیمات جالب 
خــود را گرفته و امروز با حضور در فدراســیون فوتبال رســما به 
عنوان کاندیدای پست ریاست فدراسیون فوتبال گام برداشت. در 
شرایطی که از ساعات ها قبل اصحاب رسانه در انتظار پایان حضور 
وی در ســاختمان فدراسیون فوتبال و بحث درباره برنامه های علی 

کریمی بودند، او حرف های جالبی برای این موضوع داشت.
علی کریمی درباره حضور طولانی مدت خود در فدراســیون فوتبال 
اینطور گفت: ابتــدا عذرخواهی می کنم بابت اینکه یک مقدار، البته 
یک مقدار که نه خیلی زیاد معطل شدید. معذرت خواهی می کنم اما 
کارهای اداری خودتان می دانید که به چه شــکل است و کارهای ما 

گیر کرده بود که به حمدالله انجام شد.
کاندیدای پست ریاست فدراســیون درباره اینکه آیا مشکل اداری 
مربوط به ثبت نام مهدی مهدوی کیا نیز حل شده گفت: بله، مشکل 

ایشان هم حل شد.

یادداشت
خانه های تاریخی مشهد بسترساز 

شکوفایی صنعت گردشگری
ابوالفضلمکرمیفر

شاعران، زبان را
 تسليم نکنيد!

ملیحهشهریاري
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پیشنهاد مطهری به میانه روها؛ 
بر روی کاندیداتوری لاریجانی تفاهم کنید، 

چاره ای ندارید
علـی مطهـری مـی گویـد: شـورای نگهبـان کـه بعید اسـت یک اصـاح طلـب را تایید 

کنـد ولـی احتمـال تاییـد صاحیت چهـره هـای معتدل وجـود دارد.
مهـدی نصیـری مدیرمسـئول سـابق روزنامه کیهـان در مصاحبـه ای اینترنتـی در برنامه 
عصـر حیـرت بـا علـی مطهـری بـه گفتگـو نشسـته اسـت. مطهـری در ایـن گفتگـو به 
احتمـال کاندیداتـوری علی لاریجانی اشـاراتی داشـته اسـت. بخـش هایی ازایـن گفتگو 

بخوانید؛ را 
نصیـری: آقـای دکتـر پیـش بینی شـما از انتخابات آینده ی ریاسـت جمهوری چیسـت و 
میـزان اسـتقبال مـردم را چطـور مـی بینیـد؟ احتمـال می دهید ایـن قصه تلخ مشـارکت 

محـدود انتخابـات مجلـس دوباره تکرار شـود؟
با آمدن بایدن یک گشایش اقتصادی ایجاد می شود

مطهـری: بـا تغییـری کـه در آمریکا اتفـاق افتاد مـن فکر می کنـم اتفاق مجلـس تکرار 
نمـی شـود یعنـی قاعدتـا بـا روی کار آمـدن آقـای بایـدن بـه هـر حـال یـک گشـایش 
اقتصـادی بـرای کشـور ایجاد می شـود و مـردم احسـاس خواهند کرد که راهی باز شـده 
بـرای حـل مشـکات و ایـن راه را ادامـه خواهنـد داد یعنی مـی آیند مشـارکت می کنند 

کـه بـاز همیـن تفکـر معتـدل روی کار بیایـد که ایـن راه ادامه پیـدا کند
 نصیـری: یعنـی اگـر بـه نظـر شـما شـورای نگهبـان احتمـال بدهـد کـه یـک چهره ی 
اصـاح طلـب رای مـی آورد یـا مثـا مـی گویـم حتی بحـث آقـای احمدی نـزاد مطرح 
اسـت کـه پایـگاه مردمـی نسـبی خوبـی دارد با فرض ایـن احتمـال تایید می کنـد یعنی 

اعمـال نظارت اسـتصوابی نمـی کند؟
مطهـری: شـورای نگهبـان کـه بعید اسـت یک اصـاح طلـب را تایید کند ولـی بالاخره 

بعضی افـراد معتـدل را قاعدتا...
شاید لاریجانی کاندیدا شود

نصیری: مثا آقای علی لاریجانی ممکن است
مطهری: ممکن است ایشان یا کسان دیگری قاعدتا تایید می کند

اصولگرایان و اصاح طلبان چاره ای ندارند روی لاریجانی تفاهم کنند
نصیـری: شـما احتمـال می دهیـد که بین یـک طیفی از اصـول گرایان و اصـاح طلبان 
نسـبت بـه آقـای لاریجانـی یـک تفاهمـی صـورت بگیـرد بـه عنـوان چهـره ی معتدل 

یند؟ بیا
 مطهری: ممکن است صورت بگیرد یعنی چاره ای نیست

 نصیری: مردم رای می دهند؟ پیش بینی شما چیست؟
 مطهـری: نمـی دانـم حـالا پایـگاه اجتماعی آقـای لاریجانی چگونه هسـت اینهـا را من 
خیلـی نمـی دانـم ولـی بـا این شـرایطی کـه شـورای نگهبـان ایجاد کـرده کـه بالاخره 
اجـازه ی حضـور کاندیداهـای مسـتقل و یـا اصاح طلـب را نمی دهد هیچ راهی نیسـت 

جـز اینکـه بالاخـره روی یک شـخصیت مثـا معتدلی اجماعی شـود کاری شـود
نصیـری: حـالا اگـر من از شـما سـوال کنم خودتـان چه فردی بـرای ریاسـت جمهوری 

آینـده مناسـب مـی دانیـد الان به تحلیـل و جمع بندی رسـیدید؟
مطهری: حالا راجع به افراد نمی خواهم صحبت کنم.

حضور مرضیه وحید دستجردی در ۱۴۰۰ 
جاذبه برای رأی دهندگان است

حسـن غفـوری فـرد، معتقد اسـت بایـد ترکیبی از بـزرگان و جوانـان و بانوان مـی توانند 
در مـردم رغبـت بـرای مشـارکت در انتخابات ایجـاد کنند.

خبرآنایـن نوشـت: حسـن غفـوری فـرد، عضو جبهـه پیروان خـط امام و رهبـری درباره 
کاندیداهـای اصولگـرا و اینکـه چه کسـی قدرت ایجـاد سـونامی رأی دارد، گفت:الان دو 
گـروه از کاندیداهـا مطـرح هسـتند. گروه اول بزرگانی چون محسـن رضایـی، محمد باقر 
قالیبـاف، میرسـلیم، علـی لاریجانـی، جلیلی، عـارف، اسـحاق جهانگیری کـه چهره های 
شـناخته شـده و قدیمـی هسـتند و در چنـد انتخابـات اخیـر به نحـوی فعال بودنـد. گروه 
دوم دوسـتان و بزرگان جدید و شـاید کمتر شـناخته شـده هسـتند مانند سـردار حسـین 
دهقـان، سـعید محمـد، اردکانیـان، عـزت الله ضرغامـی، آذری جهرمـی و شـاید عبـاس 
آخونـدی و دیگـران و فریـدون عباسـی کـه بـرای اولیـن بـار در ایـن سـطح مطـرح 
می شـوند. در ایـن میـان یـک نفر اسـتثنا اسـت و آن هـم آیت الله سـید ابراهیم رییسـی 
می باشـد کـه بـه خصـوص با توجه بـه اقدامات بسـیار شـجاعانه ایشـان در قـوه قضاییه 

ظرفیـت ایجـاد سـونامی رای بـه قول شـما را دارد.
وی گفت: بـا توجـه بـه مطـرح شـدن چنـد چهـره نظامـی و بحث هایـی کـه در مـورد 
کاندیداتـوری نظامـی مطـرح می شـود می تـوان گفـت اگـر شـهید حاج قاسـم سـلیمانی 
حضـور داشـت، ایشـان هـم یقینـا ظرفیـت ایجـاد سـونامی را داشـتند امـا اگـر تنهـا 
چهره هـای قدیمـی حضـور داشـته باشـند و یـا تکثـر کاندیداهـا باشـد، احتمـالا رای هـا 

شکسـته خواهـد شـد و از سـونامی خبـر نخواهـد بـود.
غفـوری فـرد گفـت: ترکیبی از بزرگان و جوانان و شـاید هم بانوان شایسـته مثل سـرکار 
خانـم وحیـد دسـتجردی بتوانـد جاذبـه بزرگی بـرای رای دهنـدگان و امید زیـادی برای 
همـه عاقمنـدان بـه انقـاب و ایـران اسـامی ایجـاد نمایـد و انگیـزه برای مشـارکت 
را افزایـش دهـد کـه چنیـن بـاد. فکـر می کنـم اگـر یـک بـار صـاح دیـن و اسـام و 
انقـاب و مـردم را در نظـر بگیریـم و بعضی هـا هـم خیلـی احسـاس تکلیـف شـرعی 
بـرای رییـس جمهـور شـدن پیـدا نکنند و بـه ید الله مـع الجماعه اعتقاد داشـته باشـند و 
جماعـت خـردورزان و خردگرایان بـا ترکیب بزرگان و جوانان رییسـی، رضایـی، قالیباف، 
میرسـلیم، علـی لاریجانی، جلیلـی، ضرغامی، دهقان، سـعید محمد وارد انتخابات شـوند، 
یـک سـرمایه عظیـم اجتماعـی ایجـاد شـود و مردم مجـددا بـا صندوق های رای آشـتی 

. کنند

هئیت نظارت، بررسی صلاحیت  
کاندیداهای شوراها را با حساسیت

 انجام دهد
نماینـده مـردم شـیراز در مجلـس شـورای اسـامی گفـت: هئیـت نظـارت بـر انتخابات 
شـوراها بـا حساسـیت خاصـی بحـث بررسـی صاحیت هـا را انجـام خواهـد داد تـا افراد 

کارآمد وارد شـوراها شـوند.
ابراهیـم عزیـزی به بررسـی صاحیت کاندیداهای انتخابات شـوراها اشـاره کـرد و گفت: 
بررسـی احـراز صاحیـت  کاندیداهای شـوراها برعهده مجلس شـورای اسـامی اسـت و 
در هـر اسـتانی نیز سـه نفـر از اعضای مجمـع نمایندگان کار بررسـی ها را انجـام خواهند 
داد.نماینده مردم شـیراز در مجلس شـورای اسـامی افزود: بدون شـک مجلس شـورای 
اسـامی و اعضـای هئیت هـای نظـارت براسـاس قوانیـن و مقـرارات به وظایـف خود در 

این خصـوص عمـل می کنند.
ایـن نماینـده مـردم در مجلس شـورای اسـامی تاکیـد کرد: شـوراها از اهمیـت ویژه ای 
برخـوردار هسـتند؛ بالاخـره اعضـای پارلمان های محلی بایـد از همه جهات اعـم از تعهد 

و تخصـص از ویژگی هـای خاصی برخوردار باشـند.
وی اظهـار کـرد: هئیت هـای نظـارت باید توجـه جدی به بررسـی صاحیت افراد داشـته 
باشـند تـا افـرادی بـا صاحیت هـای لازم وارد عرصـه انتخابـات شـوند؛ ضمـن اینکـه 
نظـارت بـر کاندیداهای انتخابات شـوراها در سـه مرحلـه انجام خواهد شـد؛ البته مجلس 
شـورای اسـامی و هئیـت نظـارت بـر انتخابـات بـا حساسـیت بالایـی بحـث بررسـی 

صاحیت هـا را انجـام خواهنـد داد.

بابرابرشدنتعدادسناتورهایجمهوریخواهودموکرات،نقشکاملاهریستعیینکنندهشد

کنگرهآمریکادرتسخیردموکراتها
حــزب  نامــزد  دو  هــر 
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یعنــی  دموکــرات 
»رافائــل وارنوک« و 
در  اوســوف«  »جان 
انتخابــات  دوم  دور 
در  آمریکا  سنای  مجلس 
ایالت جورجیا موفق شدند 
تا ســناتورهای جمهوری 
خواه، آن هم در ایالتی که 
ایــن حزب  در ســیطره 
است  خواهان(  )جمهوری 
را شکست دهند. به این ترتیب دموکرات ها 
50 کرسی و جمهورخواهان نیز 50 کرسی در 
مجلس ســنا خواهند داشــت. حــال با این 
پیروزی سهم هر دو حزب از کرسی های سنا 
مساوی خواهد شد، اما با توجه به نقش کامالا 
هریس، معاون اول جو بایدن به عنوان رئیس 
ســنا، اکثریت سنا در اختیار دموکرات ها قرار 
خواهد گرفت و راه رئیس جهور جدید آمریکا 
برای پیشــبرد برنامه هایش هموارتر خواهد 
شــد. پیروزی دموکرات ها در جورجیا؛ ســنا، 
آخریــن ســنگر جمهوری خواهــان در نبرد 
سرنوشت ساز انتخابات 2020 با دموکرات ها 
را در اختیار رقیب قــرار می دهد تا حاکمیت 
یکپارچه حزب دموکرات به رهبری جو بایدن 
بر هــر دو قوه مجریه و مقننه آمریکا تکمیل 
شــود. این وضعیــت برای محافظــه کاران 
آمریکا، کابوســی هولناک به شــمار می آید. 
البته تصاحب ســنا از سوی دموکرات ها، به 
منزله پایان کشــمکش های سیاسی - حزبی 
در کنگره آمریکا نخواهد بود. از بیستم ژانویه، 
دولــت بایــدن صرفا بــا اتکا بــه یک رای 
مخصوص معاون ریاســت جمهوری، کامالا 
هریس، در ســنا برتری خواهد داشــت. این 

موضوع بدان معنی اســت که برای تصویب 
لوایحی که به آرای بیش از اکثریت نسبی نیاز 
داشته باشد، کاخ ســفید همچنان باید برای 
جلب نظر تعدادی از سناتور های جمهوریخواه، 
وارد چانــه زنی شــود. در عین حال، به دلیل 
ضعف انضباطی در کنگره آمریکا، در صورتی 
که چند ســناتور دموکرات با لوایح مورد نظر 
دولت موافقت نکنند )موضوعی که به کرات 
رخ می دهد( دموکرات ها نمی توانند از برتری 
شــکننده خود در سنا اســتفاده نمایند. با این 

حال، از روز بیســتم ژانویه که ریاســت سنا 
برعهــده کامالا هریــس قــرار می گیرد و 
دموکرات ها اکثریت کرســی های را در اختیار 
خواهند داشت، ریاست کلیه کمیته های اصلی 
و فرعی ســنا به سناتور های دموکرات واگذار 
می شــود و آنان قــادر خواهند بود دســتور 
جلســات کمیته ها را تنظیم و به اجرا گذارند؛ 
موضوعی که در فرآیند قانونگذاری در کنگره 
آمریکا حائز اهمیت اســت. اما فارغ از کسب 
اکثریت در سنا از سوی دموکرات ها، موفقیت 
نخســتین سیاهپوســت، یعنی رالف وارناک، 
بــرای تصاحب کرســی ســناتوری از ایالت 

جورجیا، ایالتی با ســابقه دیرینه نژادپرستی، 
الهام بخش دیگر سیاهپوستانی خواهد بود که 
قصد دارند دیوار های نامرئی تبعیض نژادی را 
در ایالات متحده بشکنند و زندگی سیاسی - 
اجتماعــی را در جنوب آمریــکا تغییر دهند. 
آمریــکا طی چند وقت با تغییــرات بنیادینی 
روبرو بوده اســت. در گــذار تحولاتی که در 
جامعه و سیاســت آمریکا رخ داده، این کشور 
رخداد های بسیار مهمی را تجربه می کند، در 

عرصه سیاســت دیگر دو حزب دموکرات و 
جمهوریخواه به مانند گذشته یکدست نیستند 
و هرکدام با تغییرات فراوانی مواجه شده اند، 
در حزب جمهوری خواه با ظهور پدیده ای به 
مانند ترامپ عما بافت های سنتی قدرت این 
حزب با تغییرات بنیادینی روبرو شد و همانند 
انتخابات 2016، برخی از ژنرال های جمهوری 
خواه از ترامــپ حمایت نکردند. این تغییرات 
پیامد های بســیار مهمی را در صحنه سیاسی 
آمریــکا به بار آورده، در مورد دموکرات ها نیز 
این مسئله صادق اســت، در حال حاضر نئو 
و  چــپ  دموکرات هــای  هــا،  دموکــرات 

دموکرات های کاســیک در برخی از امور با 
یکدیگر تفاوت های بسیاری دارند، به عنوان 
مثال زمانی که اوباما با شــعار تغییر در سال 
2008 روی کار آمــد، مــوج نوینی را در بین 
دموکرات ها ایجاد کرد و همین موج بود که به 
نوعی توانســت دموکرات ها را بســیح کند و 
باعث شــود، شــخصیتی به مانند سندرز نیز 
انصــراف دهد و بــه وحــدت درونی حزب 
دموکــرات کمک کند. امــروز اما با وجود در 
اختیار گرفتن قوای مجریه و مقننه از ســوی 

دموکرت ها شاهد همگرایی مطلق نخواهیم 
بود، در تصمیم گیری هایی که طی دوســال 
آینده درکنگره و کاخ ســفید گرفته می شود، 
روند های انتقال قدرت بین 3 تا 6 ماه طول 
خواهد کشــید و این مسئله می تواند اثرگذار 
باشد، این در حالی است که الان آمریکایی ها 
فرصتی ایده آل را در اختیار دموکرات ها قرار 
داده انــد، تــا بتوانند، تا دو ســال آینده به 
وعده های انتخاباتی که داده اند، عمل کنند، 
به خصــوص قول هایی که جــو بایدن به 
عنوان رئیس جمهــور منتخب آمریکا داده، 
ایــن موضوع برای دموکرات هــا از اهمیت 

بســزایی برخوردار اســت. زیرا که در در دو 
ســال آینده انتخابات میان دوره ای کنگره و 
مجلس نمایندگان برگزار خواهد شد و طی 
این مدت دموکرات ها باید بتوانند به اهدافی 
که برای خود ترسیم کرده اند، برسند، از آن 
مهم تــر انتخابات بعدی ریاســت جمهوری 
آمریکا در ســال 2024 نیز به نظر می رسد 
بســیار مناقشــه برانگیــر باشــد، بنابراین 
دموکرات ها باید از این فرصتی که در اختیار 
آن ها قرار داده شــده، استفاده کنند، زیرا که 
ممکن است در چهار سال آینده دوباره ذائقه 
سیاســی آمریکایی های تغییر کند و روی به 
جمهــوری خواهــان بیاورند. بدون شــک 
انتخابــات 2020 یکی از پرســروصداترین 
دوره های انتخابات در تاریخ معاصر آمریکا 
بود. با توجه به مســائلی کــه تاکنون روی 
داده، بایــد دید که آیا دموکرات ها از فرصت 
به وجود آمده اســتفاده خواهند کرد یا خیر، 
چرا که اگر از ایــن وضعیتی که پیش روی 
آن ها قرار داشــته بهره بــرداری نکنند، در 
آینده هزینه های بسیار زیادی را خواهند داد، 
زیــرا کــه الان از قدرت بســیار زیادی در 
صحنه سیاســی آمریکا برخوردار هستند و 
می توانند بسیار خوب وعده هایی که داده اند 
را اجرایی کنند، حال باید به نظاره نشست و 
مشاهده کرد که آیا دموکرات ها می توانند از 
عهده این کار برآینــد؟ اوباما به عنوان لیدر 
حزب دموکرات توانست، یک انسجام درونی 
در ایــن حزب برپــا کند و تمــام مخالفان 
سیاســی ترامپ را متحد کند. اما در سمت 
مقابل شاهد بودیم که بسیاری از چهره های 
جمهوری خواه از جمله بوش پسر حاضر به 
حمایت از ترامپ نشدند و این موضوع باعث 

تضعیف حزب جمهوری خواه شد.

تا انتخابات

البته تصاحب سنا از سوی دموکرات ها، به منزله پایان کشمکش های سیاسی - حزبی در کنگره آمریکا 

نخواهد بود. از بیستم ژانویه، دولت بایدن صرفا با اتکا به یک رای مخصوص معاون ریاست جمهوری، کامالا 

هریس، در سنا برتری خواهد داشت. این موضوع بدان معنی است که برای تصویب لوایحی که به آرای 

بیش از اکثریت نسبی نیاز داشته باشد، کاخ سفید همچنان باید برای جلب نظر تعدادی از سناتور های 

جمهوریخواه، وارد چانه زنی شود

,,

آیا رویکردهای برجامی آمریکا در دوران دموکرات ها تغيير می کند؟

سرنوشت لوایح FATF، یک ماه بعد از دستور رهبری

عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس با تشریح 
سیاســت های خارجی آمریکا در قبال ایران به 
این سوال پاسخ داد که آیا رویکردهای برجامی 
آمریکا در دوران دموکرات ها تغییر پیدا خواهد 

کرد یا خیر.
جلیل رحیمی جهان آبادی درباره سیاست های 
یــک بام دو هــوا آمریکا در قبــال توافق بین 
المللی هسته ای ایران گفت: استفاده ابزاری از 
تحریم ها یکی از ارکان اصلی سیاست خارجی 
ایالات متحــده در دوران ریاســت جمهوری 
دموکرات ها بوده است. با توجه به وضع تحریم 
های ایران در دوران بیل کلینتون بعید نیســت 
کــه بار دیگر دموکرات ها از حربه تحریم برای 

فشار بیشتر به کشورمان استفاده کنند.  
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با اشــاره به تصویب قانون جامع اقدام 
بــرای رفع تحریم ها درباره نقش این قانون در 
تغییر معادلات برجام گفت: در قانونی که اخیرا 
مجلس تصویب کرده با آمریکا به زبان خودش 
صحبت کردیم و به جای گفتگو رو به اقدامات 
عملــی آوردیم تــا آن ها بداننــد باید به جای 
زورگویی و زیاده خواهی بــه تعهدات برجامی 
شان عمل کنند.وی افزود: اثر گذار بودن طرح 
اقدام جامع برای رفع تحریم ها به هیئت حاکمه 
آمریکا و ســران اتحادیه اروپا بر می گردد که 
آیا درک عاقانه ای از ایران داشــته باشــند یا 
همچنان می خواهند در عرصه سیاست خارجی 
به مشــورت گرفتن از معاندین و سازمان های 

مخالف جمهوری اســامی ادامــه دهند یا بر 
پایــه واقعیت های موجود در خاورمیانه تصمیم 
بگیرنــد.  رحیمی جهــان آبادی بیــان کرد: 
مشــاورین کاخ ســفید و مخالفین مردم ایران 
کســانی هستند که ســال ها دور از ایران بوده 
و شــانش خود را در همراهی با صدام حســین 
و دشــمنان کشــورمان آزمایش کــرده اند اما 
این ترکیب به دلیل عدم تطابق مشــورت ها با 
واقعیت های موجود، برای آمریکا غیرکاربردی 

بوده و دستاورد های ارزشمندی برای این کشور 
نداشته است.وی ادامه داد: آنچه در دوران ترامپ 
قابل مشاهده است افرادی مانند رودی جولیانی 
برای تعیین خط مشــی های سیاسی آمریکا از 
سازمان های مخالف جمهوری اسامی و گروه 
های تروریســتی فعال علیه ایران، مشورت می 
گرفتند. جولیانی در ســایه تحلیل آن ها، ایران 
را هر لحظه در آستانه فروپاشی، سقوط، ضعف 
می دید در حالی که واقعیت ها بیانگر گسترش 

دایره نفوذ کشورمان در خاورمیانه بود و ضمن 
پشت سر گذاشــتن دوران فشار در آستانه وارد 
شدن به مرحله جدیدی از قدرت قرار داشت.    

رحیمی جهان آبادی یاد آور شــد: شرایط آینده 
برجام و رفع تحریم های هســته ای به درک 
هیئــت حاکمه آمریکا و غربی هــا از موقعیت 
ایران در منطقــه خاورمیانه برمــی گردد. اگر 
درک آمریکایی ها و اروپایی ها درســت باشد 
به تعهداتشــان در برجــام برمی گردند در غیر 

این صــورت با مشــورت گرفتن از ســلطنت 
طلبان،فراری ها،منافقین و متصلین به سرویس 
هاس جاسوسی غربی،اسرائیل،برخی کشورهای 
منطقه مسیر نادرست قبلی شان را ادامه خواهند 

داد و راه به جایی نخواهند برد.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس تصریح کرد: آمریکا تاکنون شیوه های 
مختلفی بــرای اعمال تحریــم ها،تهدیدها و 
رفتارهای نادرست آزمایش کرده است اما بعید 
می دانم آن ها بتوانند روش جدیدی برای ظلم 
به مــردم ایران ابداع کنند.وی ابراز کرد: آن ها 
امروز بــه وضوح می بینند نه تنها از دایره نفوذ 
ایران در خاورمیانه،قدرت نظامی اش و روابطش 
با کشور های جهان کاسته نشده بلکه این پیام 
را به آمریــکا مخابره می کنــد که جمهوری 
اســامی با قدرت در حال طی کردن مســیر 
پیشرفت است.  رحیمی جهان آبادی تاکید کرد: 
با وجود تحریم ها آمریکا شــاهد کاهش فشار 
اقتصادی،بهبود فروش نفت و تسهیل انتقالات 
مالی هســتیم و این اتفاقات بیانگر رسیدن به 
نوری اســت که نوید رســیدن به انتهای تونل 
تاریــک تحریم ها می دهــد و در حال عبور از 
دوران ســخت تحریم های ظالمانه قرار داریم. 
سیاســت های کان آمریکا تحت تاثیر مسائل 
جناحی و حزبی نیســت بر این اســاس ضمن 
ادامه دادن به پیگیری مطالباتشان، همان زیاده 
خواهی های گذشته را درباره برنامه های هسته 

ای و دفاعی ایران مطرح خواهند کرد.

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: هر جلســه ای 
درخصوص بررســی لوایح FATF، در کمیسیون های مجمع 
بوده و این لوایح هنوز در دستور کار صحن مجمع تشخیص 

مصلحت نظام قرار نگرفته است.
خبرآناین نوشت: چند هفته ای می شود که از دستور تجدید 
نظر در بررســی لوایح CFT و پالرمو می گذرد اما هنوز این 
لوایــح به روی میز اعضای مجمع در صحن علنی نرســیده 

است و آن طور که گفته می شود همچنان در کمیسیون های 
این نهاد در انتظار رسیدگی است. 

در این راستا غامرضا مصباحی مقدم عضو مجمع تشخیص 
مصلحــت نظام به خبرگزاری مهر  گفت: هر جلســه ای در 
خصوص بررســی لوایح FATF، در کمیســیون های مجمع 
بوده و این لوایح هنوز در دستور کار صحن مجمع تشخیص 

مصلحت نظام قرار نگرفته است.

حجت الاسام والمســلمین غامرضا مصباحی مقدم، نظام 
در رابطه با آخرین وضعیت بررســی لوایح FATF در مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام و پیش بینی از بررسی این لوایح، 
اظهار داشت: جلسه ای درخصوص FATF در صحن مجمع 

تشخیص مصلحت نظام تشکیل نشده است.
وی عنــوان کرد: هر جلســه ای درخصوص بررســی لوایح 
FATF، در کمیســیون های مجمع بــوده و این لوایح هنوز 

در دستور کار صحن مجمع تشــخیص مصلحت نظام قرار 
نگرفته است.

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام افزود: در حال حاضر 
هیــچ پیش بینی از آخریــن وضعیت این لوایــح در مجمع 
نمی توانم داشته باشم و در رابطه با اینکه این لوایح چه زمانی 
در صحن مجمع مورد بررســی قرار خواهند گرفت اطاعی 

ندارم و چیزی به من گفته نشده است.
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ثبت نام ۲۰۳هزار خودرو برای گازسوزشدن رایگان
به گفته مدیر طرح های ســی.ان.جی شــرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتی ایران تا کنــون در مجموع 203 هزار و 
800 دستگاه خودرو عمومی برای گازسوز شدن رایگان ثبت 
نام کرده اند که از این تعداد 63 هزار و 400 دســتگاه خودرو 

به شکل رایگان گازسوز شده اند.
بــه گــزارش روزنامه »صبــح امــروز« و به نقــل از ایرنا 
محمد حســین باقری« با بیان اینکه برای گازســوز شدن 
موتورسیکلت ها در مرحله کسب استاندارد قرار دارد، توضیح 
داد: پیش نویس استاندارد تهیه و برای سازمان ملی استاندارد 

ارسال شده است.  
وی افزود: چنانچه اســتاندارد گازسوز شدن موتورسیکلت ها 
تایید شــود، در جلســات نهایی نحوه انجام کار را مشخص 

خواهیم کرد.
مدیر طرح های سی.ان.جی شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایران با اشــاره به اینکه تا پایان سال گذشته، دو هزار 
و 4۹3 جایگاه ســی.ان.جی در کشور فعال بوده، تاکید کرد: 
ایجاد جایگاه های ســوخت توســط بخش خصوصی انجام 
می شود که با توجه به هزینه و زمان اجرای آن با محدودیت 

روبروست. 

وی گفــت: موضوع احداث جایگاه هــای کوچک مقیاس در 
پایانه های تاکســی و میادین میوه و تره بار دردست پیگیری 
است، اما در این زمینه مشکل تخصیص زمین وجود دارد که 

با رفع آن جایگاه به سرعت احداث خواهد شد.
به گفته باقــری، تعداد خودروهای ثبت نام شــده در طرح 
رایگان گازســوزکردن خودروهای عمومی 203 هزار و 800 

دستگاه خودرو بوده که از این تعداد ۹۷ هزار دستگاه خودرو 
مشــمول طرح بوده اند. همچنین تاکنــون 63 هزار و 400 
دستگاه خودرو گازسوز شده و 1۹ هزار دستگاه خودرو نیز در 

نوبت تبدیل قرار دارند.
وی با بیــان اینکه 14 هزار و 500 دســتگاه خودرو نیز در 
انتظار دریافت نوبت قــرار دارند، افزود: اکنون  در این زمینه 

6 پیمانــکار و 23۹ کارگاه فعالیــت دارنــد و برای  موضوع 
هوشمندســازی جایگاه های ســی.ان.جی نیز بــرای انجام 

مناقصه آمادگی وجود دارد.
به گزارش صبح امروز، همزمان بــا افزایش قیمت بنزین و 
ســهمیه بندی آن از آبان ســال ۹8،   تمایل به مصرف سی. 
ان. جی در کشــور افزایش پیدا کــرد. وزیر نفت نیز در این 
رابطه با اشاره به اینکه سی.ان.جی سوخت ملی است،  تاکید 
کرد که باید سهم این سوخت در سبد سوخت کشور افزایش 
پیدا کند.همچنین دوگانه ســوز ســازی یک میلیون و 460 
هزار دســتگاه خودروی عمومی در دستور کار قرار گرفت و 
نخســتین مرحله آن نیز همزمان با دهه فجر سال گذشته به 
اجرا درآمد.دوگانه سوز سازی به دو شیوه کارگاهی و کارخانه 
های خودروسازی انجام می شود و می تواند مصرف سی.ان.

جی را تا 40 میلیون متر مکعب در روز افزایش دهد.
دوگانه سوز شــدن این تعداد خودروی عمومی به تنهایی تا 
10 میلیون متر مکعب در روز به مصرف ســی.ان.جی کشور 
اضافه خواهد کرد که عاوه بر صرفه جویی از محل کاهش 
مصرف ســوخت مایع،  در بهبود محیط زیســت نیز اثرگذار 

است.

برق پنج میلیون مشترک در کشور رایگان شد
در پــی اجرای طــرح برق امید 
مصرف  پــر  مشــترکان  تعداد 
کاهش یافته و آنطور که معاون 
برق شــرکت  توزیع  هماهنگی 
توانیــر اعــام کــرده تاکنون 
تخفیف 100 درصدی طرح برق 
امید در صورتحساب پنج میلیون 

مشترک اعمال شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
و به نقل از ایسنا، طرح برق امید 
که اجرای آن از ابتدای آبان ماه 
امسال در کشور آغاز شده، راهی 

برای مدیریت انرژی برق و پرداخت تخفیف صددرصدی به صورتحســاب مشــترکانی بوده 
که ســهم غیر متعارفی از مصرف برق را مطالبه نمی کنند. بررسی ها نشان می دهد در دو ماه 
گذشــته هفت میلیون و 200 هزار مشــترک کم مصرف برق در کشور شناسایی شده که در 

واقع مشترکان پرمصرف ۹ درصد کاهش داشته است.
آنطور که غامعلی رخشانی مهر، معاون هماهنگی توزیع برق شرکت توانیر گفته به در همین 
مدت چهار درصد به تعداد مشترکان کم مصرف، 5.8 درصد به تعداد مشترکان خوش مصرف 
اضافه شــده و ۹.8 درصد از تعداد مشــترکان پر مصرف کاسته شده است. هم اکنون شرایط 
اطاع مشترکان از وضعیت مصرف و نحوه بهره مندی آنان از تخفیف اعمال شده در قبوض 

برق در سامانه برق ایران و اپلیکیشن برق من فراهم شده است.
وی با بیان اینکه مشــترکان برق با مراجعه به درگاه هــای فوق عاوه بر اطاع از وضعیت 
خود، به راه های مدیریت مصرف نیز دسترســی خواهند داشت، گفت: مدیریت مصرف انرژی 
مهمترین اقدام مشــترکان برق در شرایط کنونی اســت، صرفه جویی در مصرف گاز و برق 
شرایط تأمین ســوخت کافی برای نیروگاه ها را فراهم کرده و تأمین برق مطمئن و پایدار به 

ویژه برای مشترکان ساکن در مناطق سردسیر را به دنبال دارد.
معاون هماهنگی توزیع شرکت توانیر ایران با تاکید بر اینکه تاکنون در زمینه اطاع رسانی و 
آگاه سازی به مشترکان برق در کشور خیلی توسعه یافته عمل نکرده ایم و باید در این زمینه 
تدبیری اندیشــیده شود، عنوان کرد: نیروی انسانی بهترین سرمایه بوده و باید از این نیرو به 

خوبی استفاده شود، زیرا نیروی انسانی مهمترین امکان برای توسعه است.
طبق آنچه پیش تر مســوولان اعام کردند در حال حاضر 30 میلیون مشــترک خانگی در 
کشــور وجود دارد که در دو دسته »زیرالگو« و »بیش ازالگو« تقسیم بندی شده اند که برای 
هرکدام تعرفه خاصی تعریف شــده اســت. در این بین 85 درصد از مشــترکان زیرالگو برق 
مصرف می کنند و تنها 15 درصد بالاتر از الگوهای تعیین شــده مصرف دارند، در طرح برق 

امید مشترکان زیرالگو هم به دو دسته خوش مصرف و کم مصرف تقسیم بندی می شوند.
30 میلیون نفر مشترک در طرح برق امید از تخفیف صد درصدی بهای برق بهره مند خواهند 
شــد که حدود 8 و نیم میلیون مشــترک در این محدوده هســتند و تا زمانی که کم مصرف 
باقــی بمانند، از تخفیف صد درصدی بهره مند خواهند شــد. البته مشــترکان خوش مصرف 
هم می توانند با رعایت نکاتی ســاده، خود را به جرگه کم مصرف ها رسانده و از تخفیف صد 
درصدی بهای برق مصرفی بهره مند شــوند چراکه تعرفه های برق پلکانی اســت و هرچه از 
میزان مصرف برق مشــترکان کاســته شــود، مزایای اقتصادی برای خانوارها دارد، به طور 
مثــال اگر مشــترکان 10 درصد مصرف برق خود را کم کنند، 20 درصد از هزینه برقشــان 
کم می شــود و اگر 20 درصد مصرف را کاهش دهند، شاهد کاهش 40 درصدی هزینه برق 

مصرفی خواهند بود.

 ایران رتبه ۲۸ تولید برنج دنیا را دارا است
مدیــرکل دفتــر امــور غات و 
محصولات اساســی معاونت امور 
کشــاورزی  جهاد  وزارت  زراعت 
ایران  فائو،  آمار  براســاس  گفت: 
از لحاظ تولید و سطح زیر کشت 
رتبه بیست و هشــتم تولید برنج 

دنیا را دارا است.
»صبح  روزنامــه  گــزارش  بــه 
امروز« و به نقل از ایرنا »فرامک 
عزیزکریمــی« افزود: براســاس 
آخرین آمار منتشــر شده از سوی 
سازمان خواربار و کشاورزی ملل 

متحد )فائو( سالانه حدود 510 میلیون تن برنج سفید در سطح زیرکشت 16۷ میلیون هکتار 
تولید می شود.

وی اظهارداشــت: طبق آمارها به طور تقریبی ۹0 درصد از برنج دنیا در آسیا تولید و مصرف 
می شود و حدود هشت درصد از تولید برنج همه ساله در چرخه تجارت جهانی قرار می گیرد.

مدیرکل دفتر امور غات و محصولات اساســی معاونت امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی  
تصریح کرد: کشــورهای چین، هند، اندونزی، بنــگادش و ویتنام بزرگترین تولید کنندگان 

برنج در دنیا محسوب می شوند.
وی گفت: براساس آمارهای تجارت جهانی، کشورهای هند، تایلند، ویتنام، پاکستان و امریکا 

به ترتیب پنج کشور اول صادرکننده برنج در دنیا هستند.
عزیز کریمی اظهارداشت: براســاس آمارهای موجود امسال دو میلیون و 600 هزارتن برنج 
ســفید از کشت نزدیک چهار میلیون تن شلتوک در سطح 800 هزار هکتار اراضی شالیزاری 

تولید شد که این میزان تولید درکاهش واردات می تواند نقش موثری داشته باشد.
مدیرکل دفتر امور غات و محصولات اساســی معاونت امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی 
نیاز کلی کشــور به برنج سفید را ســالانه حدود سه میلیون تن برشــمرد و تصریح کرد: با 
 توجه به ســطح زیرکشــت امســال، تولیــد داخلی حــدود 85 درصد نیاز کشــور را تأمین 

می کند.
وی اظهارداشت: در سال ۹8  به دلیل بارندگی ها زیاد و وفور آبهای سطحی و ذخیره مناسب 
آب در سدهای برخی استان های کشور حدود دو میلیون و ۹00 هزار تن برنج سفید در کشور 

تولید شده بود.
عزیزکریمی با اشــاره به اینکه به دلیل مشکاتی در بازار برنج خارجی قیمت برنج ایرانی نیز 
دچار نوســان شده است، افزود: قیمت برنج ســر مزارع براساس درجه بندی و کیفیت تعیین 
می شــود بنابراین میانگین قیمت برنج ارقام کیفی در ماه های مرداد تا مهرماه ســال جاری 
نســبت به مدت مشابه سال گذشته برای ارقام کیفی بیش از  2۷ درصد و پرمحصول حدود  

50 درصد افزایش را نشان می دهد.
مدیرکل دفتر امور غات و محصولات اساســی معاونت امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی 
گفت: گیان با 220 هزار هکتار اراضی، مازندران با  214 هزار هکتار، گلســتان با 100 هزار 
هکتار، خوزستان با 180 هزار هکتار عمده ترین تولیدکنندگان برنج کشور هستند که البته در 

15 استان دیگر در مجموع ۹0 هزار هکتار کشت برنج داریم.
وی با اشاره به اینکه از این میزان تولید حدود ۷۷ درصد مربوط به استان های شمالی )گیان، 
مازندران و گلستان ( است اظهار داشت: از مجموع برنج تولیدی کشور در سالجاری 32 درصد 
مربوط به اســتان مازندران،  26 درصد گیان، 18 درصد خوزســتان، 15 درصد گلستان و 8 

درصد مربوط به سایر استان های کشور است.
به گزارش صبح امروز، طبق گفته مســئولان امر، به دلیل بارندگی هایی در بهار و تابســتان 
امســال حدود 64 هزار هکتار از شــالیزارهای اســتان گیان در معرض بارندگی های فصل 
برداشــت قرار گرفت که از نظر کمی خسارت قابل ماحظه ای به محصول تولیدی وارد نشد 

اما حدود 10 درصد از محصول در سطح فوق از نظر کیفی دچار افت شد.
بارندگی های خسارت زا موجب افزایش هزینه های برداشت می شود که همین امر در قیمت 
تمام شده محصول برنج اثرگذار است به طوریکه هزینه های تولید برنج امسال بیش از  40 

درصد افزایش یافت.

خبر

مدیرعاملمجتمعفرهنگی،خدماتیوتجاریملل؛

تسهیلاتایرانبرایسرمایهگذارانخارجیبسیارناچیزاست
علی مهروی /  بی شــک موتور رشــد و 
توســعه اقتصادی سرمایه تلقی می شود. اما 
گاهی کشــورهای در حال توسعه با کمبود 
سرمایه مواجه بودند. در گذشته ای نه چندان 
دور این کشورها برای جبران کمبود سرمایه 
از استقراض خارجی استفاده می نمودند اما 
به دلیل بحران های ناشی از بازپرداخت آن، 
بسیاری از آنها دچار مشکل شدند. بنابراین 
ســعی نمودند از ســرمایه گذاری مستقیم 
خارجــی به جای اســتقراض خارجی جهت 
جبران کمبود سرمایه و ابزاری برای رسیدن 
به هدف رشــد اقتصادی اســتفاده نمایند. 
افزایش ســرمایه گذاری مستقیم خارجی، با 
رشد و توسعه اقتصادی بسیاری از کشورها 
در دو دهه اخیر همراه شــده و رقابتی را در 
میان کشــورهای جهان برای جذب بیشتر 
ســرمایه گذاری خارجی برانگیخته اســت 
و یکی از دلایل رشــد و توســعه اقتصادی 
کشورها به شمار می رود. طي دو دهه اخیر 
نیز سرمایه گذاري مستقیم خارجي به عنوان 
یکي از پدیده هاي نوظهور در عرصه حیات 

اقتصادي کشورها نمود بارزي یافته است.
به گــزارش روزنامــه »صبح امــروز«، در 
این خصوص بــه گفتگــوی مختصری با 
وزیر شهرســازی  عبداللهی،  دکتر حســن 
افغانســتان در دوره ریاست جمهوری حامد 
کرزای پرداختیم. او ســال ها است در ایران 
ســرمایه گذاری اقتصــادی انجام می دهد و 
اکنون مدیرعامل مجتمع فرهنگی خدماتی و 
تجاری ملل و رئیس انجمن فعالان اقتصادی 
و سرمایه گذاران افغانستانی مقیم ایران در 
مشهد اســت. عبداللهی می گوید: »در ایران 

انجمنــی را داریم به نــام »انجمن فعالان 
اقتصادی و سرمایه گذاران افغانستانی مقیم 
ایران« که هدف این انجمن کمک به جذب 
ســرمایه گذاران افغانستانی در ایران، انجام 
پروژه های عام المنفعه برای ایجاد اشتغال، 
مــراودات فرهنگی و تاش بــرای فراهم 
کردن تســهیات برای افرادی است که در 
ایران ســرمایه گذاری کردنــد و ایجاد یک 
با نهادهای مختلف  زبان مشترک مناسبتی 
جمهوری اســامی ایران برای حل مسائلی 

که ایجاد می شود.«
بخشــی از گفتگوی ما را بــا رئیس انجمن 
فعــالان اقتصــادی و ســرمایه گــذاران 

افغانستانی مقیم ایران در مشهد بخوانید؛
وضعیت خدمات دولت ایران در قبال 
جذب سرمایه گذار خارجی چیست؟

جمهوری اسامی ایران یکی از کشورهایی 
اســت که برای توســعه زیرســاخت  های 
اقتصادی جاذب سرمایه گذاری خارجی است 
و قانون نهادهای حمایت از ســرمایه گذاری 
دارد ولــی نهادها و قانون ها در مقایســه با 
کشورهای همجوار ضعیف تر عمل می کند 
و قوانین حمایت از سرمایه گذار خارجی در 

ایران پیچیده و سخت است.
تســهیات جمهوری اســامی ایــران در 
مقایسه با کشورهای دیگر بسیار ناچیز است، 
برای مثال اولین مســئله سرمایه گذار اقامت 
اســت، در ایران در ازای پرداخت 250 هزار 
دلار اقامت پنج ســاله داده می شود ولی در 
ترکیه با همین مبل،غ سرمایه گذار می تواند 

تابعیت کشور را بگیرد.
از دیگر مســائل مهم، انتقال ارز با توجه به 

تحریم بودن بانک های ایران است که باید 
از طریــق صرافی ها صــورت بگیرد، ولی 
صرافی های مشخص شده ای که مورد تایید 
و حمایت دولت ایران برای سرمایه گذاران 

خارجی باشد، وجود ندارد.
مــن بیش از یک دهه اســت که به عنوان 
ســرمایه گذار در ایران هستم، در این مدت 
تغییرات زیادی ایجاد شــده ولی با توجه به 
تــورم در ایران و امکاناتی که کشــورهای 
منطقــه همانند ترکیه،امارات و قزاقســتان 

ایجاد کرده اند ناچیز است.
نکات مثبت برای سرمایه گذاری در 

ایران چیست؟
جاذبه هــای فرهنگی گردشــگری و امنیت 
از نــکات بســیار خوب ایران بــرای جذب 
سرمایه گذاران افغانستانی است اما متاسفانه 
قوانیــن مبهم در این زمینــه باعث کاهش 

سرمایه گذاری در ایران شده است.
جمهوری اســامی ایران پتانسیل اقتصادی 
بالایــی دارد، انرژی ارزان، نیروی انســانی 
ماهــر و تحصیل کــرده، زیرســاخت های 
مطمئن، حمــل و نقل و اقتصــاد بزرگ از 
جذابیت هــای اقتصــادی ایران اســت که 
مسئولان به اندازه کافی به این نکات مثبت 

توجه نکرده اند.
قرابت جغرافیایی، معنوی و فرهنگی 
چقدر می تواند برای جذب سرمایه 
گذاران افغانســتانی در ایران تاثیر 

گذار باشد؟
افغانستان بعد از عراق دومین شریک بزرگ 
تجاری ایران اســت و طبعاً ایــن قرابت ها 
تاثیرات مثبتی برای جذب ســرمایه گذاران 

خارجی در ایــران دارد همچنین تســهیل 
و پیشــرفت در حمل و نقــل مثل راه آهن 
خواف-هــرات که بــه تازگی مــورد بهره 
برداری قــرار گرفت به تجارت دو کشــور 

کمک می کند.
بزرگترین معضــل در قوانین ایران 
برای جذب ســرمایه گذار خارجی 

چیست؟
بزرگتریــن معضل، عدم شــناخت و درک 
دقیق مســئولین حمایت کننده از ســرمایه 
گذاری اقتصادی اســت که این باعث شده 
تعداد کمی از ســرمایه گذاران افغانســتانی، 
ایران را ترجیــح دهند که آن هم به دلایل 

فرهنگی است.
کســانی کــه در ایران بــه عنوان 
سرمایه گذار و خارجی هستند در چه 
وضعیتی قــرار دارند و چه امکاناتی 

برای آنها فراهم شده است؟
جمهوری اســامی ایران بیش از 30 ســال 
میزبان فعالان اقتصادی افغانســتان است و 
با توجه به اشــتغال زایی گسترده و ارزآوری 
فراوان این سرمایه گذاران هیچ گونه توجهی 
به آن ها نشــده است و بســیاری از آن ها در 
حال انتقال سرمایه شــان به کشور دیگری 

هستند.
در ایران کمیته اشــتغال بررسی می کند که 
ســرمایه گذار خارجی در چه جایی می تواند 
ورود کند در حالی که در کشــورهای دیگر 
ســرمایه گذار را به هــر بهانه ای جذب می 
کنند، قوانین تغییر کند باید بروکراسی اداری 
تعدیل شــود باید به عایق ســرمایه گذار 

احترام گذاشته شود.

آیا سرمایه گذاران خارجی در ایران 
انجمنــی برای حمایــت و پیگیری 

مطالبات خود دارند؟
تعداد سرمایه گذاران افغانستانی در ایران با 
توجه به تمام این مشکات بسیار زیاد است 
برای اینکه آن ها بتوانند مسائل صنفی را با 
مســئولین در میان بگذارند حتماً به انجمن 
رسمی و مجوز دار نیاز دارند که با نهادهای 
جمهوری اسامی ایران مکاتبه داشته باشند.
در این خصوص بیش از دو سال از اقدام به 
اخذ مجوز برای این انجمن می گذرد اما به 
دلایــل نامعلوم هیچ جوابی نگرفتیم و به ما 

اباغ نشده که مشکل کجا است.
شــما با ســرمایه گذاری در ایران 
و بازار بزرگ ملل چه تعداد شــغل 

ایجاد کرده اید؟
ایده بازار بزرگ ملل با کمک همتایان ایرانی 
انجام شــد که پروژه ماندگاری در حاشــیه 
شهر مشــهد و در منطقه ای که افغانستانی 
ها زندگی می کنند ایجاد شود، که توانستیم 
بیش از 10 هزار فرصت شغلی محیا کنیم و 
از نظر ما تفاوتی بین ایرانی ها و افغانستانی 
ها وجود ندارد و همه می توانند از این بستر 

استفاده کنند.
ما با ایجاد تغییرات خوب و مثبت فرهنگی، 
اجتماعــی، اقتصــادی و شــهری در نقطه 
کلیدی حاشیه شهر مشــهد باعث افزایش 
ســاخت و ســاز ها با معماری زیبا، افزایش 
قیمــت اماک اطــراف مجتمع و کمک به 
رشــد فرهنگی و اقتصادی منطقه شده ایم 
که این تغییرات دیدگاه مردم و مســوولان 
را نسبت به حاشیه شهر متحول کرده است.

معاون وزیر صنعت معدن و تجارت با اشاره به صادرات سه میلیارد دلاری ایران به افغانستان، 
گفت:  چهاردهمین نمایشگاه اختصاصی ایران در کابل برگزار می شود.

به گزارش روزنامه» صبح امروز« و به نقل از چهاردهمین نمایشــگاه اختصاصی ایران در 
کابل، حمید زادبوم گفت: پس از یک دوره نزدیک به یک ساله توقف برگزاری نمایشگاه های 
جمهوری اســامی ایران در خارج از کشور، 21 تا 24 بهمن ماه سال جاری چهاردهمین 

نمایشگاه اختصاصی ایران در کابل برگزار خواهد شد.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: صادرات ایران به افغانستان در حال حاضر از رقم 
سه میلیارد دلار در سال عبور کرده و با برنامه ریزی انجام شده درباره تنوع بخشی به سبد 
صادراتی ایران به افغانستان امیدواریم تا پایان سال آینده این رقم به پنج میلیارد دلار در سال 

افزایش یابد که جهش بسیار معنا دار و خوبی است .
رئیس سازمان توسعه تجارت ایران با بیان اینکه برگزاری این نمایشگاه پس از یک دوره قریب به یکساله محدودیت های ناشی از کرونا 
فرصت بسیار مناسبی جهت حضور در بازار افغانستان و تجدید ارتباط با مشتریان قدیمی و یافتن بازارهای جدید است که صادرکنندگان 
و تولیدکنندگان باید از آن نهایت استفاده را ببرند، بیان داشت: سازمان توسعه تجارت ایران در جهت توسعه بازارهای صادراتی کشور و 

حمایت از مشارکت کنندگان این رویدادها بخشی از هزینه های صادرکنندگان را برابر دستورالعمل مشوق های صادراتی پرداخت می کند.

دبیرکل اتحادیه بنکداران مواد غذایی از افزایش قیمت شکر در بازار آزاد خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، قاسمعلی حسنی با بیان اینکه 
شکر از ابتدای ســال چندین بار با افزایش قیمت مواجه شده است، گفت: به دنبال 
شایعه افزایش قیمت شکر با نرخ مصوب دولتی،   بازار آزاد قیمت شکر را 15 درصد 

افزایش داده و قیمت آن در یک روز رکورد زد.
دبیر کل اتحادیه بنکداران مواد غذایی اضافه کرد:ابتدای ســال قیمت شکر 6200 
تومان بود که به 6650 تومان رسید و با انتشار این خبر افزایش قیمت شکر دولتی، 

در بازار آزاد شکر 8000 تومانی برای بنکداری ها به  ۹400 تومان رسیده است.
به گفته وی با افزایش قیمت شکر به صورت عمده قیمت آن برای مصرف کننده با 

احتساب هزینه های دیگر از جمله حمل و نقل، انبار داری و ... قطعا بیشتر خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه فروش شکر با قیمت ۹400 تومان در بازار مصداق بارز گرانفروشی است در حالی که قیمت مصوب آن 
درب کارخانه 6650تومان است، گفت: علت افزایش قیمت شکر مشخص نیست و مسئولان مربوطه باید پاسخگو باشند. اگر 
قیمت گذاری شکر آزاد شده است قیمت مصوب شکر معنایی ندارد. اگر شکر همچنان دارای قیمت مصوب است پس بایستی 

جلوی این گرانفروشی ها گرفته شود.

صادراتسهمیلیارددلاریبهافغانستان افزایشقیمتشکردربازارآزاد
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دیسک کمری چیست؟
مهسا ایزدخواه، کارشناس ارشد آسیب شناس ورزشی 

ســتون فقرات و دیسکهای بین مهره ای یکی از حساس ترین بخش های بدن هستند که با 
انجام هر رفتار اشــتباهی می تواند دردها و مشــکات جسمی زیادی را برای ما ایجاد کند؛ 
به همین دلیل داشــتن عادت های رفتاری درست اهمیت بسیار زیادی دارد، اما چه اقداماتی 

می تواند از ابتا به دیسک کمر جلوگیری کند؟ 
به قسمت های استخوانی ستون فقرات، مهره گفته می شود. دسک ها در بین هر دو مهره از 
ســتون فقرات قرار دارند. رباط های ستون فقرات نیز به دور مهره ها و دیسک ها پیچیده اند 
و از آن ها حفاظت می کنند. ستون فقرات دارای هفت مهره در قسمت گردنی، 12 مهره در 
قسمت میانی و پنج مهره در قسمت کمری است. بعد از مهره های کمری پنج مهره  خاجی 
قرار دارد که این مهره ها به هم چســبیده اند و در نهایت به استخوان دنبالچه وصل شده اند. 
هر یک از دیسک های بین مهره ای از دو قسمت مرکزی و خارجی تشکیل شده اند. قسمت 
مرکزی دیسک از ماده ژله ای و نرمی  تشکیل شده و قسمت بیرونی که به دور مرکز دیسک 

قرار دارد، بافت محکم تری است. 
گاهی بر اثر آسیب و فشار به کمر یا بر اثر روند طبیعی تحلیل رفتن بدن، قسمت نرم داخلی 
دیسک دیواره  اطراف خود را می شکافد و بیرون می زند. این بیرون زدگی به عصب هایی که 
در اطراف دیسک قرار دارد، فشار می آورد و آن ها را تحریک می کند. همچنین بیرون زدگی 
دیســک کمر به رباط هایی که مهره ها و دیســک ها را در برگرفته اند فشار وارد می کند که 
باعث احســاس درد در ناحیه مورد نظر می شود. در برخی موارد هم پاره شدن دیسک بین 
مهره ای منجر به عارضه  ســیاتیک می گردد، اما صدماتی که ممکن است به این ناحیه وارد 
شــود، شامل مهره چهار کمری روی مهره  پنج کمری سر می خورد و به سمت جلو می رود 
و ریشــه های عصبی را تحت فشار قرار می دهد و موجب درد در ناحیه کمر و پاها)سیاتیک( 

می شود. 
دیسک L5-L4 که بین مهره های L4 و L5 قرار دارد دچار بیرون زدگی می شود و باعث فشار 
به ریشــه های عصبی و درد کمر و پاها )سیاتیک( می شود. همچنین مفاصل ستون فقرات، 

ممکن است دچار ساییدگی و آرتروز شوند.
 از قســمت پشتی مهره های L4 و L5 یک شــاخه  عصبی عبور می کند که پس از عبور از 
پشــت مهره ها دو شاخه می شود هر شــاخه به یکی از پاها می رود. این عصب ممکن است 
بر اثر بیرون زدگی دیســک، زائده اســتخوانی یا هر عامل دیگر، تحت فشار قرار بگیرد. در 
این صورت عاوه بر کمر، درد در پاها نیز انتشــار می یابد که به آن سیاتیک گفته می شود. 
آسیب دیسک بین مهره ای به علت ضربات یا تغییرات تدریجی ناشی از افزایش سن )فرایند 

پیری( اتفاق می افتد.

خبر 

رونق سرمایه گذاری ها در بخش 
صنایع دستی خراسان شمالی

شــمالی مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان شمالی گفت: حجم 
سرمایه گذاری انجام شــده در بخش صنایع دستی استان در ۹ ماهه سال جاری 33 میلیارد و 

500 میلیون ریال بوده است.
به گزارش »صبح امروز« به نقل از روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی و صنایع دستی 
خراسان شــمالی، حبیب یزدان پناه با بیان اینکه »در سال جاری 33 میلیارد و 500 میلیون 
ریال در بخش صنایع دستی استان سرمایه گذاری و هفت میلیارد ریال نیز تسهیات مشاغل 
خانگی به متقاضیان و فعالان این بخش پرداخت شــد« اظهار کرد: با این اقدام برای 344 
نفر اشــتغال ایجاد کردیم. هم اکنون بیش از 15هزار هنرمند و صنعتگر در قالب مشــاغل 

خانگی و کارگاه های تولید انفرادی و گروهی در استان مشغول به فعالیت هستند.
یزدانپناه با اشــاره به انعقاد تفاهم نامه با بنیاد کرامت رضوی با هدف ایجاد و تثبیت اشتغال 
در بخش صنایع دســتی استان افزود: بر این اساس تســهیاتی نزدیک به 10 میلیارد ریال 
به فعالان این بخش پرداخت می شــود. عاوه بر پرداخت تســهیات، برنامه ریزی آموزش 
و نظارت بر تولید، استانداردســازی و افزایش کیفــی محصولات و بالا بردن بهره وری آثار 
صنایع دســتی در کارگاه های تولیدی از دیگر اقدامات در راستای همکاری مشترک با بنیاد 

کرامت رضوی است.

ماجرای بیمه های چند روزه معلمان مدارس 
غیردولتی چیست؟

مدیرکل مــدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش وپرورش به برخی مشــکات بیمه ای 
معلمان و بیمه های چند روزه آن ها اشــاره کرد و گفت: تقبل بخشی از هزینه بیمه کارکنان 
مدارس غیردولتــی از محل اعتبارات صندوق حمایت از توســعه مدارس غیردولتی که در 
قانون تاسیس مدارس غیردولتی مورد اشاره قرار گرفته، یکی از مطالبات معلمان و از جمله 

موارد در دست پیگیری سازمان مدارس و مراکز غیردولتی هست.
به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایســنا، ســعید صالح درباره بیمه معلمان و وعده ای که 
پیرامون تقبل بخشــی از حق بیمه معلمان دولتی از سوی دولت داده شده بود، اظهار کرد: 
در ماده 25 قانون تاســیس مدارس غیردولتی قید شــده است که بخشــی از هزینه بیمه 
کارکنان مدارس غیردولتی از محل اعتبارات صندوق حمایت از توســعه مدارس غیردولتی 
قابل پرداخت اســت که یکی از مطالبات و پیگیری های سازمان مدارس و مراکز غیردولتی 

هم هست.
به گفته وی در بودجه ۹۹ مبلغی برای پرداخت بیمه پرســنل تعیین شــده بود که تاکنون 
تخصیص پیدا نکرده است. هر هفته پیگیر تخصیص این بودجه هستیم و برای بودجه سال 
آینده هم پیگیری های دائمی در حال انجام اســت. برای سال آینده تعامل لازم با نهادهای 

تصمیم گیر انجام شده که این اتفاق برای معلمان غیردولتی بیفتد.
مدیرکل مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه »تاسیس صندوق 
توســعه مدارس غیردولتی، راهی است که پس از تصویب قانون در سال ۹5 شروع شده و 
امید اســت صندوق بتواند خدمات مناســبی به مدارس غیردولتی و کارکنان آن ارائه دهد؛ 
درباره مشکات بیمه ای معلمان و بیمه های چند روزه نیز توضیح داد« گفت: قانون دائمی 
شدن تاسیس مدارس مصوب سال ۹5، همکاری مدارس غیردولتی با معلمان را تابع ضوابط 

قانون کار دانسته است.
صالح ادامه داد: ما نســبت به پرداخت حقوق و بیمه مسئولیت نظارتی داریم. اولیا و معلمان 
می توانند شــکایت خود را از طریق ســامانه مشــارکت ها ثبت کنند که طی فرایندی مورد 
رســیدگی قرار می گیرد. مشکل ما این است که کشور دچار چالشی است که با تعداد بسیار 
زیادی از جوانان تحصیلکرده مواجهیم که فرصت های شــغلی متناســب با رشته تحصیلی 

ایشان فراهم نیست؛ بنابراین متقاضیان تدریس در این مدارس را بالا برده است.
وی با اشــاره به اینکه به دلیل فزونی عرضــه نیروی کار بر تقاضا وضعیت برای متقاضیان 
اشتغال در این مدارس دشــوار می شود و رصد کار برای ناظران نیز با دشواری هایی مواجه 
اســت، تشریح کرد: ما برنامه های نظارتی داریم و در کنار آن اگر همکاران ما گزارش دهند 

رسیدگی می کنیم.
مدیرکل مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش همچنین در پاسخ به اینکه آیا 
حق الزحمه معلمان در تعطیات رســمی یا تعطیات غیرمترقبه باید پرداخت شود یا خیر؟ 
گفت: نوع قرارداد معلم با موسســان قرارداد کار معین اســت و همان ماک اقدام است و 
تعهداتی که طرفین قبول می کنند باید انجام شود. بر این اساس باید حق الزحمه ایام نوروز 
پرداخت شــود. با معلم تمام وقت باید قرارداد ۹ ماهه ببندند که شامل عیدی و سنوات هم 
می شــود. برخی معلمان در تابستان هم تدریس می کنند که موسس معمولا یا قرارداد جدید 

می بندد و یا از ابتدا پیش بینی می کنند و قرارداد 12 ماهه بسته می شود.
مدیرکل مدارس و مراکــز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش درباره میانگین حقوق معلمان 
غیردولتی گفت: همان حقوق مصوب قانون کار مبنا اســت و بر اســاس ســنوات و توافق 
می تواند بالاتر هم برود. برای ســال جاری ساعتی حداقل 15هزار تومان بود. معلمانی هم 

داریم که در برخی رشته ها و شهرها رقم های بالاتری از این مبلغ دریافتی دارند.
 

یادداشت 

ریيس آزمایشگاه مرجع کشوری انستيتو پاستور ایران مطرح کرد:

شناسایی ۲۳ جهش ژنتيکی جدید در ویروس انگليسی کرونا 

روحانی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

واکسن مطمئن می خریم

رییس آزمایشگاه مرجع کشوری انستیتو پاستور ایران گفت: 
حداقل 23 جهش ژنتیکی جدید در ویروس انگلیســی کرونا 
شناســایی شــده که مهمترین آنها تغییر در آمینواسید 501 
پروتئین اسپایک است که احتمال می رود در افزایش سرایت 

پذیری نقش داشته باشد.
به گزارش »صبح امــروز« مصطفی صالحی وزیری با بیان 
اینکه »ارزیابی محققان انگلیسی نشان می دهد که ویروس 
کرونا در انگلیس 50 تا ۷0 درصد ســرایت پذیری بیشــتری 
نســبت به ویروس های قبلی دارد« اظهار کرد: این درصد بر 
اساس مدل سازی آماری اعام شده و باید مطالعات ویروس 
شناســی آن را تایید کند اما این موضوع نگرانی های جدی 

به وجود آورده است.
 صالحی، تفاوت اصلی این ویروس با نوع های قبلی در تعداد 
جهش های جدید و سرعت انتشــار آن دانست و گفت: این 
جهش ژنتیکی از نظر بهداشت عمومی و کنترل پاندمی باید 

توسط نظام سامت کشورها، جدی گرفته شود.

وی به شناســایی اولین فرد مبتا به ویروس انگلیســی در  
کشور اشاره کرد و گفت: ابتای اولین مورد بیماری در کشور 

توسط انستیتو پاستور ایران مورد تایید قرار گرفته است.
 صالحی در پاسخ به این سوال که چرا ویروس ها به خصوص 
کرونا جهش پیدا می کند، اظهار کرد: هر موجود زنده از جمله 
ویروس که تکثیر پیدا می کند، می تواند جهش هم پیدا می 
کنــد. ویروس ها از نظر ماده ژنتیکی به دو دســته آر ان ای 
)RNA( یا دی ان ای )DNA( تقسیم می شوند؛ آن هایی که 
آر ان ای دارند؛ به دلیل اینکه از آنزیم ها اســتفاده می کنند، 
مستعد خطا هستند به عبارتی جهش را به خوبی نمی توانند، 

کنترل کنند و جهش یا موتاسیون در آن ها زیاد است.
 وی افزود: ویروس کرونا در مقایســه با ایدز و هپاتیت سی 
دارای آنزیمی اســت که تا حــدی می تواند جهش های خود 
را اصاح کند بــه عبارتی نرخ بروز جهش در کرونا کمتر از 
ویروس های آر ان ای دیگر اســت، اما بــاز هم میزان بروز 

جهش در آن قابل توجه است.

رییس جمهـور بـا تاکیـد بـر اینکـه برای سـاخت واکسـن 
یـا بـرای خرید واکسـن هـر ارزی و هـر ریالی نیاز باشـد 
بافاصلـه بـه هـر قیمتـی و برخـاف همـه مشـکات، 
آن را تأمیـن خواهیـم کـرد، گفـت: مـا زودتـر از ایـن هم 
می توانسـتیم واکسـن وارد کنیم و واکسـن هایی در اختیار 
مـا بـود، امـا واکسـن ها متعلق بـه شـرکت هایی بودند که 

می خواسـتند آن را روی مـردم مـا آزمایـش کننـد.
بـه گـزارش »صبـح امروز« حجت الاسـام و المسـلمین 
حسـن روحانـی در جلسـه سـتاد ملـی مقابلـه بـا کرونـا، 
بـه همـکاری مـردم و مراعـات پروتکل هـا بـرای کاهش 
رونـد شـیوع ایـن ویروس در کشـور اشـاره کـرد و گفت: 
در مجمـوع آمـار امـروز نشـان می دهـد تـاش انجـام 
گرفتـه در آذر مـاه شـرایط مناسـب تری بـه وجـود آورد 
و 80 درصـد بسـتری ها و ۷0 درصـد فوتی هـا کاهـش 

یافتـه اسـت. البتـه به آن نقطـه مطلوب نرسـیدیم و برای 
رسـیدن بـه نتیجـه هنوز باید تـاش خود را ادامـه دهیم، 

امـا شـرایط بسـیار بهتر شـد.
در  امـروز  شـد  باعـث  مـردم  همـکاری  داد:  ادامـه  وی 
مصوبـات مـا یـک وضعیـت جدیـد تصویـب شـود و آن 
وضعیـت »شـهرهای آبـی« بـرای مناطـق زردی بود که 
تعـداد کرونـای مثبت آن، 2 در 100 هزار اسـت و شـرایط 
نزولـی دارنـد. در ایـن مناطـق آبـی تقریبا همه کسـب و 
کارهـا فعالیـت می کننـد و در مناطـق زرد هم بـا مراعات 
را  فعالیـت خـود  پروتکل هـای شـدید، کسـب و کارهـا 

ادامـه خواهنـد داد.
ایـن  مـردم  مطالبـات  از  یکـی  گفـت:  جمهـور  رییـس 
اسـت کـه سـریعتر بتوانیم واکسـن مـورد اطمینـان را در 
اختیـار مـردم قرار دهیـم و مرجع ما در واکسـن سـازمان 

بهداشـت و درمـان اسـت. مـا در داخل هم بـه دنبال این 
هسـتیم که هرچه سـریعتر واکسـن را به نتیجه برسـانیم 
کـه البتـه اقدامـات خوبـی انجـام گرفتـه اسـت. در خارج 
هـم علیرغم همـه محدودیت هـا و همه مشـکات دنبال 
ایـن هسـتیم کـه بتوانیـم واکسـن مطمئنـی را خریداری 
و وارد کشـور کنیـم. مـا برای خرید واکسـن بیـش از 40 
روز گرفتـار نقـل و انتقـال پـول بودیـم. یکـی از مـوارد و 
مثال هـای بسـیار روشـن جنایتـی کـه آمریکا علیـه ملت 

ایـران انجـام داد، در تهیـه واکسـن کرونـا بود.
یـا  واکسـن  سـاخت  بـرای  اینکـه  بـر  تاکیـد  بـا  وی 
بـرای خریـد واکسـن هـر ارزی و هـر ریالـی نیـاز باشـد 
بافاصلـه بـه هـر قیمتـی و برخـاف همـه مشـکات، 
آن را تأمیـن خواهیـم کـرد، گفـت: مـا زودتـر از ایـن هم 
می توانسـتیم واکسـن وارد کنیم و واکسـن هایی در اختیار 

مـا بـود، امـا واکسـن ها متعلـق بـه شـرکت هایی بودنـد 
کـه می خواسـتند آن را روی مـردم مـا آزمایـش کننـد. 
بـه مـا پیشـنهاد دادنـد و وزارت بهداشـت درمـان به حق 

نپذیرفـت و قبـول نکـرد.
روحانـی ادامـه داد: البته حتـی اگر واکسـن در اختیار قرار 
بگیـرد واکسیناسـیون و اجـرای آن ایـن گونه نیسـت که 
در یـک لحظـه یـا در یک روز انجام شـود. اگـر بخواهیم 
بـه 60 میلیـون نفـر واکسـن بزنیـم؛ یعنـی در دو نوبـت 
120 میلیـون بـار بایـد این واکسـن تزریق شـود. با توجه 
بـه مکان هـای مختلـف و بـا شـیوه هایی کـه داریـم این 
نفـر هـم کار  اگـر روزی هـزار  اسـت.  زمان بـر  تزریـق 
واکسـن را انجـام دهنـد بـا توجـه بـه  60 میلیـون نفـر 
حـدود چنـد مـاه زمـان مـی برد کـه ایـن موضوعـات در 

سـند امـروز مـورد بحـث و بررسـی قـرار گرفت.

وقتییکپروفسور،ذکاتدانشخودرابامدرسهسازیمیپردازد؛
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اســت،  گرفتــه  اوج 
برخــی از پزشــکان 
تعطیــل  را  مطــب 
سیدهاشم  اما  کرده اند، 
بــا وجــود  دانش ثانــی 
خطراتی که او را مثل هر 
تهدید  دیگــری،  فردی 
رعایــت  بــا  می کنــد 
بهداشــتی  پروتکل های 
هم چنان مشغول طبابت 
اســت. البته برای این که وقت بیمارانش را 
نگرفته باشیم ساعاتی قبل از حضور بیماران 

با او گفت وگو کردیم.
پروفســور سیدهاشــم دانش ثانــی متولــد 
مردادماه 1331 در شــهر سبزوار، آن هم در 
قدیمی ترین محله این شــهر؛ یعنی خیابان 
اســرار و حوالی خیابان بیهقی است. بسیاری 
از متخصصان قلب در دانشگاه علوم پزشکی 
مشهد دانشجویانش بوده اند، اما پروفسور آن 
قدر متواضعانه رفتار می کند که هیچ احساس 
نمی کنید با یک دانشــمند در حال صحبت 
هســتم. گفت وگو با این خیر مدرسه ساز را 

می خوانید.
شما یکی از شناخته ترین متخصصان 
ماجرای  هســتید،  ایــران  در  قلب 
تحصیل شــما در رشته پزشکی چه 

بوده است؟
سال 1331 در خیابان اسرار سبزوار، نزدیک 

چهــارراه بیهقی به دنیا آمدم. با این که پدرم 
وضعیت مالی مناســبی داشــت، اما پشتکار 
خوبــی داشــتم و فکر و ذکرم ایــن بود که 
درس بخوانم، البته پدرم نیز به درس خواندن 
تشــویقم می کرد. پدرم بازاری بود و با بانک 
سر و کار داشــت به همین دلیل امید داشت 
که کارمند بانک شــوم. وقتی دیپلم گرفتم با 
وجود این که او اصرار داشت که کارمند بانک 
شــوم، اما او را راضی کردم که به دانشــگاه 

بروم.
سال 51-52 در رشته دبیری زبان انگلیسی 
دانشگاه تهران قبول شــدم. وقتی از تهران 
و یا دیگر شــهرها به ســبزوار می آمدیم هر 
کدام در یک رشــته درس می خواندیم. یکی 
از بچه ها در رشته پزشــکی قبول شده بود، 
احســاس کردم نگاه دیگران نســبت به او 
متفاوت است. از دوستانم سوال کردم »مگر 
او چه فرقی دارد؟« گفتند: »او دکتری قبول 
شــده و پــس از پایان تحصیات پزشــک 
می شود و ما لیسانس می گیریم«. آن لحظه 
جرقــه ای در ذهنم زده شــد. از دوســتانم 
خداحافظــی کردم و به خانه رفتم و به مادرم 
متعجب  مادرم  کتاب هایم کجاســت؟  گفتم 
گفت: »تو که امتحان دادی و دانشگاه قبول 
شــده ای!«. به او گفتم، می خواهم دکتر شوم 
با پشــتکار و اراده ای که داشتم همان سال 

پزشکی قبول شدم.
سال 53 وارد دانشگاه مشهد شدم و سال 5۹ 
پزشکی را تمام کردم و در سال 60 تخصص 

داخلی را قبول شدم و پس از آن فوق تخصص 
را در رشــته قلب ادامه دادم تا این که سال 
68 به درجه پرفسوری)پســادکتری( رسیدم. 
33 ســال اســتاد دانشــگاه بودم. حدود ۹5 
درصد رزیدنت ها و متخصصان قلب مشــهد 
دانشــجویانم بودند و اکنون گــروه قلب را 
افرادی که دانشجویانم بودند، اداره می کنند.

شما مدرســه ای بزرگ و بی نظیر را 
ساخته اید، در کجا و با چه هزینه ای 

مدرسه را ساختید؟
دبیرستان و پیش دانشگاهی دکتر دانش ثانی 
در خیابــان دانشــگاه ســبزوار در زمینی به 
مساحت 4 هزار متر مربع که 1500 متر مربع 
زیر بنا در سه طبقه ساخته شده است. حدود 
15 سال قبل)ســال 84( حدود 100 میلیون 

تومان برای ساخت مدرسه هزینه کردم.
مدرسه سازی  در مسیر  زمانی  از چه 

گام برداشتید؟
همیشه احســاس می کردم باید کاری انجام 
دهم کــه به جامعه کمک کنــم و از طرفی 
احســاس می کردم دِینی بر گــردن دارم و 
به مردم شــهر خودم بدهکارم. همیشه این 
ذهنیت را داشتم ک کاری انجام دهم تا این 
که یکی از دوستانم به نام محمود جراحی که 
دبیر فیزیک در ســبزوار است و در دبیرستان 
هم دوره بودیم و می دانست که مد نظر دارم 
که این کار را انجام دهم پیشنهاد کرد که در 

سبزوار مدرسه بسازم.
ســاخت  بــه  نســبت  خانــواده 

مدرسه سازی چه موضعی داشتند؟
در خانــواده مطرح کردم، پشــتوانه ای قوی 
در این ماجرا داشــتم او همســرم بود. وقتی 
که تصمیم به مدرسه ســازی گرفتم همسرم 
منصوره راعی، دومین مشــوقم بود. فرزندان 
هم با وجود این کــه هزینه های زندگی بالا 
اســت کمک کردند. خداوند توفیق را داد تا 

دِین را ادا کنم و اکنون بسیار خوشحالم.
از این که آن چه در ذهن داشــتید 
به سرانجام رساندید و یک مدرسه 

ساختید چه حسی دارید؟
با ساخت مدرسه احساس سبکی می کنم و 
این کاری بود که باید انجام می دادم. کاش 
بتوانم بیشــتر از این هــم انجام دهم، فکر 
می کنم بهترین امر خیر که می توان در آن 

مشارکت کرد مدرسه سازی است.
از اوضاع و احوال مدرســه ای که 

ساختید باخبرید؟
 6-5 مدرســه ام  اول  ســال  در  حداقــل 
دانش آموز قبولی در رشــته پزشکی داشته، 
یکی از دلایلش این است که مدرسه خوبی 

دارند.
به مدرسه هم می روید؟

از دور کنتــرل می کنــم، اما قصــد ندارم 
کوچکترین دخالتی در امور مدرســه داشته 
باشــم. در این فکر هســتیم که شــرایط 
اقتصادی که کمی بهتر شد با لطف و کمک 
خدا مدرسه بسازم، کاش پول را در مسیری 
هزینه کنیم که ثمره معنوی خوبی داشــته 

باشد،
احساسی  چه  مدرســه  افتتاح  روز 

داشتید؟
احســاس می کردم خودم نیستم. به قدری 
انرژی گرفتــه بودم، یکی از بهترین خاطره 
زندگی ام در روز افتتاح مدرســه رقم خورد، 
حالتــی معنوی و خاص در خانواده به وجود 
آمد که نمی توانم، توصیــف کنم. به نظرم 
یک فرصت استثنائی بود. حتی هر وقت به 
یاد آن روزها می افتم انرژی می گیرم، از این 
که زمینه تحصیل چند دانش آموز را فراهم 

کرده ام سرشار از شور و نشاط می شوم.
و  دوســتان  به  را  مدرسه ســازی 

همکاران هم توصیه می کنید؟
همیشــه به تمــام پزشــکان نزدیک که 
وضع مالی خوبــی دارند توصیه کرده ام که 
بهترین کار ســاختن مدرســه است چون 
کاری فرهنگی اســت. مدرسه جایی است 
کــه دانش آموز با تحصیــل در آن می تواند 
فرهنگ و شــخصیتش در محیط مدرســه 

ساخته شود و وارد تحصیات عالی شود.
ما گروهی بــه نام »پزشــکی اول قدیم« 
داریــم. چنــد وقت قبل اعام شــد که به 
مدرسه سازی در سیستان و بلوچستان کمک 
کنیم هر کدام از بچه ها 4-5 میلیون تومان 
پول گذاشتند که یک مدرسه نوسازی شد. 
در این ماجرا دوســتان را تشویق کردم و از 
آن ها کمک گرفتیم البته به آن ها نگفتم که 

خودم قبا مدرسه ساخته ام.
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شاعران، زبان را تسلیم نكنید!
ملیحهشهریاري/دکتريزبانوادبِغنایي،شاعر،پژوهشگر

 شــعرِ ناب که رنــگِ واژه هایي متفــاوت را اختیار 
مي کند، براي استخوان بندي خود دل مي سوزاند و 
هیچ چیز را فدايِ تفاوت، قدرت و نگاه باني از روحِ 

خلصِ خود نمي سازد.
 هموست که دانســته از گذرگاهِ رنج وَرِ شاعران از 
ابتدا تا انتها فرصتي است غنیمت؛ و درویش مآبانه 

در احیايِ شعر و زبان مي کوشد.
 به راستي چرا در زماني که شاعران مي بایست خالقِ 
سبک و زبان خود باشــند، در جست و جوي تقلیدِ 

روشِ زبان قرون گذشته باشند؟
 پاسخ به این پرسش که اگر در قرن هاي آینده بخواهد بازگشت ادبي رخ دهد، تفاوت این سده 
با سده پیشــین چه خواهد بود، اوقاتِ تاریخِ ادبیاتِ معاصر را چه اندازه کسل و مکدر خواهد 
کرد! توانشِ زباني چیزي نیســت که بخواهد تنها با چند ســال تحصیل و پژوهش خود را رخ 
نمایاند، دستاوردي است که در زمان رخ مي دهد و حاصل اندیشه اي است که بارها آلیاژِ واژه 

را به ریخته گري ذهن برده باشد و حاصلِ این ذوب شدن، چیزي نباشد جز فرارويِ زماني.
 بنابر آن چه گفته آمد همه چیز از واژه آغاز مي شود اما با واژه تمام نمي شود.

 ذاتِ صبورِ شعر معاصر، ذاتِ پر جوش و خروشي است که شاید از سرمایه گذاري بر شعر کهن 
ضرر نکند اما امتدادِ رژه بر خط تکرارِ زبان کهن، ویروســي است که بیماري هاي نامکشوفِ 
آن را درماني نیست. بنا بر آن چه گفته آمد زبان به عنوان بنیادي ترین ابزارِ بیان، در تیررسِ 
دید شــاعران معاصر قرار دارد، تا آن جا که تکنیک و ممارستِ آن در شعر، پرهیز از هر گونه 
استعاره پردازي و آرایشِ مصنوعي را به دنبال داشته است. از سویي پافشاريِ تیره زبان گرایان 
در شعر، زمینه سوء تفاهمي تلخ و بیدار کننده را مي نمایاند تا آستاني که شعر را به جاي یک 
آفرینشِ هنري، در حد یک پدیده فني کم ارزش پایین مي آورند. بي تعارف، از رشته کوه هاي 
رشــید و خوش منظرِ شــعر کهن که بگذریم، با خیلِ شاعرانِ کم توان روبه رو هستیم که یا 
درک شایســته و بایسته اي از عصرِ خویش نداشــته اند یا آن چه روزي پنداشته اند با شرایطِ 

کنونيِ جامعه و زیبایي شناسيِ امروزي سرِ ناسازگاري دارد.
 بنابراین درک موقعیت هاي زماني- مکاني از موضوعاتِ موثري است که از هوش منديِ شاعر 
تغذیه مي شود و شاعر را عادت مي دهد که عادت نکند و زبان را تسلیمِ رخوت و تکرار نکند.

سربازها و عاشق ها
کبیر  جنــگ  اول  »ســال 
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میهنی اســت، همچنین 
اولین ســال کار مستقل 
اولین سال عاشق  و  من 
شــدنم. بعد از تمام کردن 
متوسطه،  تحصیات  دوران 
در این روستای دورافتاده به 
گماشــته شدم.  معلمی  کار 
را  روســتا  ایــن  شــما 
نمی شناســید. از کجــا باید 

بشناسید؟«
نویســنده این داســتان مکردیچ سارکســیان 
)1۹24-2002( شــاعر، نویسنده  و عضو کانون 
نویسندگان ارمنستان بود. در سال 1۹83 برای 

مجموعه داســتان صلح قبل از جنگ  جایزه ی  دولتی ارمنستان را دریافت کرد. این نویسنده 
در داســتان  سربازها و عاشق ها با ظرافت، دقت و بیانی شاعرانه به روابط انسان ها پرداخته و 

ویرانگری و خشونت جنگ را ترسیم کرده است.
کتاب »ســربازها و عاشــق ها«، اثر مکردیچ سارکسیان با ترجمه آندرانیک خچومیان در 80 
صفحه، قطع جیبی، شــمارگان 1100 نسخه و به  بهای 4 هزار و 500 تومان توسط نشر افق 

منتشر شده است.

محمد مجلسی به سوی ابدیت پرواز کرد
جواد لگزیان / آفرینشــگر ترجمه های زیبا و به یاد ماندنی 
آثاری بــزرگ چون بینوایان، ســمفونی پاســتورال، ژان 
کریستف و رستاخیز به سوی ابدیت پرواز کرد. دکتر محمد 
مجلسی با احساساتی پاک مترجم لحظاتی ناب از زندگانی 
اســت که باید صدهــا بار در کتاب ها خواند و زیســت. او 
با تعهدی بی نظیر آثاری جســت تــا راوی بهترین تجربه 

بهترین انسانها باشد.
به راســتی که تنها مجلسی می توانست آنگونه نیک چنگیز آیتماتف عزیز را به فارسی به ما 
معرفی کند و ما را با زیبایی نثر و فکر این شــوالیه روشــنایی و راوی دوســتی و همبستگی 

انسان و طبیعت آشنا کند.
مجلســی در ســال 130۹ در اصفهان به دنیا آمد و با دکترای علوم سیاسی از فرانس به کار 
ترجمه پرداخت. او با تاش بسیار از نوشتن قصه شب برای رادیو تا کار تمام وقت در ترجمه 

یک مجموعه همیشه خواندنی برای دوستداران فرهنگ برجای گذاشت.
ترجمه رمان »بینوایان« اثر ویکتور هوگو، »زندگی بتهوون« و »ژان کریستف« نوشته رومن 
رولان، »رویاهای ماده گــرگ«، »پرنده مهاجر« و »جمیله« اثــر چنگیز آیتماتف، »رومن 
رولان« و »شــطرنج باز« اثر اشتفان تسوایگ، »سمفونی پاســتورال« آندره ژید، »نامه های 
ایرانی« منتســکیو، »ســقوط اصفهان« ژان کریســتف روفن، »رمان های کلیدی جهان« 
دومینیک ژنس،»حقیقت قضیه گالیله« اثر امه ریشار، »مادام کاملیا« الکساندر دوماً، »عشق 
و چند داستان دیگر« گی دو موپاسان، »قصه برای بچه های بی عقل« ژاک پره ور گنجینه ای 
اســت از محمد مجلسی که یکشــنبه 14 دی 13۹۹ درگذشت اما در ســرزمین کتاب ها با 

ترجمه هایی دل انگیز آهنگ جاودانگی نواخت. یادش گرامی.

هنر سرمه دوزی در خلیل آباد احیا شد
مســئول نمایندگی میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی خلیل آبــاد از احیای هنر 

سرمه دوزی در این شهرستان خبر داد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از روابط عمومــی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی خراســان رضوی محمدجواد بلبلی روز گذشته با اعام این خبر 
افزود: این هنر که از دیرباز در شهرســتان خلیل آباد مرســوم بوده چند ســالی به فراموشی 
سپرده شده بود باهمت سمانه علوی نژاد هنرمند صنایع دستی و آموزش چند هنرجو این رشته 

مجدد در شهرستان احیا شد.
او ادامه داد: با راه اندازی این کارگاه پنج نفر در رشته سرمه دوزی مشغول به کار شدند.

مســئول نمایندگی میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی خلیل آباد اظهار کرد: برای 
تجهیز این کارگاه مبلغ 200میلیون ریال تسهیات از محل اعتبارات مشاغل خانگی پشتیبان 

به این هنرمند پرداخت شده است.
در شهرستان خلیل آباد بیش از 150 هنرمند صنایع دستی شناسایی شده اند و تعداد ۷0 هنرمند 
صنایع دستی از حمایت های اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی برخوردار شده اند.
شهرســتان خلیل آباد در فاصله حدود 235 کیلومتری از مشهد مرکز استان خراسان رضوی 

قرار دارد.

یادداشت

کافه کتاب

خبر

زنان پيشتاز شرکت در جشنواره هنرهای تجسمی فجر 
بنا بر اعام دبیرخانه جشــنواره تجسمی فجر امسال زنان 
پیشتاز شرکت در جشنواره تجسمی فجر شدند و بیشترین 
آثار ارســالی به ترتیب از اســتان های تهــران، اصفهان و 

خراسان رضوی و البرز به جشنواره رسید.
به گــزارش روزنامه »صبح امرزو« و به نقل از هنرآناین، 
نخســتین دور انتخاب آثار در موسســه هنرهای تجسمی 
معاصر، دبیرخانه جشــنواره آغاز شده است و این در حالی 
اســت که امســال ۷۷53 اثر از 3242 هنرمند به دبیرخانه 
ارسال شده است که نسبت به سال گذشته رشد ۷ درصدی 
تعداد شرکت کنندگان و رشد 30 درصدی تعداد آثار رسیده 

را شاهد هستیم.
از میــان 3242 هنرمند شــرکت کننده در ایــن دوره از 
جشــنواره، 1۷58 شــرکت کننــده زن و 1484 شــرکت 
کننــده مرد هســتند. همچنین بیشــترین هنرمندانی که 
در این جشــنواره اثر ارســال کردند به ترتیب از اســتان 
تهران، اصفهان، خراســان رضوی و البرز هســتند. بنا به 
اعام دبیرخانه تعداد هنرمندان شــرکت کننده به تفکیک 
اســتان ها عبارتند از : 115۹ هنرمند از استان تهران، 323 
هنرمند از اســتان اصفهان، 225 هنرمند از استان خراسان 
رضوی، 1۷1 هنرمند از استان البرز، 14۷ هنرمند از استان 

آذربایجــان شــرقی،140 هنرمند از اســتان فارس، 103 
هنرمند از استان مازندران، 84 هنرمند از استان گیان، 83 

هنرمند از استان خوزســتان، 66 هنرمند از استان قم، 60 
هنرمند از اســتان قزوین، 58 هنرمند از استان همدان، 5۷ 

هنرمند از استان اردبیل، 52 هنرمند از استان کرمان و 50  
هنرمند از سایر استان ها اثر ارسال کردند.

گفتنی است در نهایت از میان آثار ارسالی 2315 اثر از ۹11 
هنرمند در بخش عکاســی، 1۹۷0 اثــر از 83۹ هنرمند در 
بخش نقاشی، 8۷1 اثر از 351 هنرمند در بخش گرافیک، 
682 اثر از 2۷۷ هنرمند در بخش تصویر ســازی، 511 اثر 
از 23۹ هنرمنــد در بخش خوشنویســی، 413 اثر از 210 
هنرمنــد در بخش نگارگــری، 344 اثــر از 1۷5 هنرمند 
در بخــش مجســمه، 266 اثــر از 100 هنرمند در بخش 
کاریکاتور، 252 اثر از 150 هنرمند در بخش هنرهای جدید 
و 12۷ اثر از ۷6 هنرمند در بخش ســرامیک به دبیرخانه 

جشنواره ارسال شده است.
گفتنی اســت در این دوره از جشنواره برگزیدگان جشنواره 
هنرهای تجســمی جوانان در دوره هــای 25، 26 و 2۷، 
جشــنواره هنرهای تجســمی فجر دوره هــای 11 و 12، 
پنجمین دوســالانه خوشنویســی و یازدهمین دوســالانه 
ســرامیک حضــور یافتند که از ۹0 هنرمنــد برگزیده این 
رویدادها، 40 هنرمند با ارســال ۹۹ اثر در جشنواره حضور 
یافته اند. ســیزدهمین جشــنواره هنرهای تجسمی فجر 
بهمن ۹۹ در فرهنگستان هنر، موسسه صبا برگزار می شود

یازدهمژانویهمصادفبا21دیماه؛
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روزی می گــذرد کــه 
رئیس نظام پزشــکی 
اعام  رســما  آمریکا 
دخانیات  کــه  کــرد 
کشــنده و عامل چندین 
نــوع ســرطان اســت. 
جمله  از  ســرطان هایی 
زبــان!  و  حلــق  ریــه، 
همچنین مشخص گردید 
که دخانیات بوجود آورنده 
و تشــدیدکننده بیماری های قلب و عروق، 
ســکته مغزی، برونشیت و... هستند. هرچند 
در مقابل ســیگاری ها می گوینــد به آن ها 
آرامــش می دهد! اما ریه  آن ها ســرفه های 

زیادی برای گفتن دارد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« به عبارتی 
امروز دقیقا روزی اســت که قاتل شــماره 
یک بشر معرفی شــد. روزی که دکتر لوتر 
تری )Luther leonidas Terry(  فهرست 
بیماری های ناشی از مصرف دخانیات را در 
یازدهم ژانویه 1۹64 در اعامیه ای قرار داد 
تا به وسیله رســانه ها گوشزدی برای مردم 
باشــد. ایــن اعامیــه در آن روز در جهان 
همانند بمب صدا کرد. اعامیه دکتر تری که 
خود پزشک قلب بود، از سوی پژوهشگران 
پزشــکی دیگر نیز دنبال شد و هرکدام خطر 
تازه ای کشف کردند. در پی این اکتشافات، 
نخســت انتشــار آگهــی تبلیغ ســیگار در 
رسانه های بیشتر کشورها ممنوع شد. سپس 
بازیگران فیلم های ســینمایی از دود کردن 
ســیگار هنگام فیلمبرداری که مشاهده آن 
ایجاد تشــویق در بیننده می کرد منع شدند. 
در ادامه حتی به مولفان کتاب و ســردبیران 
رسانه توصیه شــد که عکس های معاریفی 
همچون چرچیل، فیدل کاســترو، استالین و 
... کــه درحال دودکردن ســیگار بودند و یا 
سیگار به دست داشتند را چاپ نکنند. سپس 
دودکــردن ســیگار در ادارات، رســتورانها، 
وســایل نقلیه عمومی ازجملــه هواپیماها و 
حتی منازل )در زیر ســقف( ممنوع شد و در 
آمریکا قانون منــع فروش دخانیات به افراد 
زیر 21 ســالگی تمام به تصویب رســید و 
آنگاه در بیشتر کشورها تبلیغات دولتی برضد 
مصــرف آن آغاز گردید و ســازمان جهانی 
بهداشــت دخانیات را بزرگترین قاتل انسان 
اعام کرد؛ چراکه سالیانه از هر جنگی بیشتر 

انسان ها را به کام مرگ می کشاند!

قوانین ضمانت اجرایی ندارند!
قریب به اکثر کارشناسان موافقند که اگر که 
اعمال قانون و برخورد سخت در مورد مصرف 
دخانیات، همراه با شیوه های نرمی همچون 
افزایش آگاهی ها و آموزش و به عبارت دیگر 
با کار فرهنگی همراه نباشد یا نتیجه نخواهد 
داشــت و یا بسیار کند و کمرنگ خواهد بود. 
هرچند که بد نیست به این موضوع نیز اشاره 
کنیم که در حال حاضــر مصوبات و قوانین 
موجــود مرتبط با کنترل دخانیات از ضمانت 
اجرایــی لازم برخوردار نیســت. چراکه در 
پاره ای ازموارد ناشــی از عدم آگاهی یا عدم 
اعتقاد به قوانین فوق می باشــد. ضمناً کشور 
ما نسبتا فاقد قانون جامعی برای کنترل همه 
جانبه دخانیات می باشــد. درحالیکه  برخی 
کشــورها با زمان بندی و برنامه های خاص 
همچون افزایش مالیات و جرایم ســعی در 
کاهش  مصرف دارنــد. در این خصوص به 
گفتگویی با یک کارشــناس پرداختیم که در 

ادامه بخشی از آن را می خوانید؛
یک جامعه شــناس فرهنگی بیان می کند: 
آسیب ها و ناهنجاري هاي اجتماعي در شرایط 
کنوني کشور بسیار بالا است و یکي از انواع 
آن گرایش جوانان به کشیدن سیگار به شمار 
مي رود. تــا به حال با این صحنه ها بســیار 
مواجه شده ایم که فردی از شیشه ماشین ته 
ســیگار خود را به بیرون پرت می کند، برخی 
در حال تعارف ســیگار به یکدیگر هســتند 
و یــا بعضی نیز در خیابان ته ســیگار را رها 
کــرده و بــه راه خود ادامــه می دهند. اینها 
تنها نمونه های کوچکی هســتند که با گذر 
از خیابان، کوچه، پارک ها و … در ســطح 
شهر دیده می شوند که افراد در حال استعمال 
دخانیات را نشــان می دهد. نکته قابل توجه 
در تمام موارد این اســت کــه قُبح مصرف 
دخانیات به ویژه ســیگار در جامعه شکسته 
شده است و به راحتی در مکان های عمومی 
از این مواد دخانی استفاده می شود. بی شک، 
بی توجهی به نهادینه سازی کاهش مصرف 
سیگار درچند دهه آینده، ایران را به یکی از 

کشورهای پرمصرف سیگار تبدیل می کند.
آمار نگران کننده و رو به افزایش مصرف 

دخانیات در کشور
دکتر قربانی ادامه می دهد: مصرف ســیگار 
یــک مشــکل جهاني اســت و عــاوه بر 
زبانهاي جســمي، ســامت رواني افراد را 
نیــز به مخاطره مي انــدازد. علیرغم کاهش 
نسبي اســتعمال دخانیات در جوامع صنعتي 

و غربي در ســالهاي پــس از دهه 1۹۹0 و 
افت چشــمگیر مصرف سیگار در گروه سني 
نوجوانان دبیرستاني 1۷-13 ساله، متاسفانه 
این آمار در کشــورهاي جهان سوم، از جمله 

کشور ما روبه افزایش است.
قربانی با اشــاره به اینکــه »در دهه ۷0 در 
کشــور ما کمیته ای به نام کمیته کشــوری 
کنترل دخانیات تشــکیل شده است« مطرح 
می کنــد: در ســال 13۷۷ ســازمان جهانی 
بهداشت به تدوین کنوانسیون جهانی کنترل 
دخانیات اقدام کرد و ایران نیز از سال 1384 
به این کنوانسیون پیوســت. بعد از پیوستن 
ایران به این کنوانسیون جهانی، قانون جامع 
کنترل و مبارزه ملی با دخانیات سال 1385 
در مجلس تصویــب و آیین نامه اجرایی این 
قانون نیز ســال در 1386 اباغ شــد و به 
وسیله آن موضوع برنامه ریزی برای مبارزه با 
مصرف مواد دخانی و حفظ سامت عمومی 

مطرح شد.
اگر قوانین به تصویب می رسد، چرا اجرا 

نمی شود؟
این مدرس دانشــگاه ادامه می دهد: در ماده 
13 این قانون، مصــرف دخانیات در اماکن 
عمومی و وســایل نقلیه عمومی، جرم تلقی 
و مجازات نقدی 5 تــا 10 هزار تومانی نیز 
برای افراد خاطی در نظر گرفته شــد. دولت 
نیــز موظف گردید هر ســه ســال یک بار، 
میزان مجازات نقدی افراد خاطی را متناسب 
با نــرخ تورم، تصویــب و اعــام کند. اما 
موضوع این اســت که اگر چنین قوانینی به 
تصویب می رسد، چرا اجرا نمی شود؟ در تائید 
صحبت های من میتوانید ســری به کوچه و 
خیابان ها بزنید که دیگر نه تنها افراد بالای 
سی ســال، بلکه دختران و پسران کم سن 
و سال با ژســتهای متمدنانه به سیگار پک 

می زنند.
وی می افزایــد: عوامل بازدارانده در گام اول 
فرهنگ ســازی و در گام دوم اعمال جرائم 
اســت. ما بهترین مثال برای کشــورهایی 
هســتیم که قانــون و آئین نامــه را خیلی 
خــوب تصویب می کنند امــا در زمان اجرا، 
جزو ضعیف ترین کشورهای دنیا هستند. بر 
مبنای ماده 13 قانون جامع کنترل و مبارزه 
با مصرف دخانیات دولت باید میزان جریمه 
را بر اساس نرخ تورم، تعدیل کند تا بازدارنده 
باشد.  از سال 1385 به بعد، این جریمه باید 
افزایــش قابل توجهی پیدا می کرد و به طور 
نمونه در سال جاری باید چند صدهزار تومان 

می بود. مــا فقط خیلی خوب، قانون تصویب 
می کنیم. در زمان تصویب قانون، هر کاری 
انجــام می دهیم ولی در نظــارت بر اجرای 

قانون، جدی نیستیم.
لزوم فرهنگسازی برای مقابله با استعمال 

دخانیات
قربانی با اشاره به نیاز به فرهنگسازی برای 
مقابله با استعمال دخانیات بیان می کند: ماده 
۹1 منشــور حقوق شــهروندی بر این نکته 
تاکیــد می کند که محیــط زندگی عاری از 
آســیب های فردی و اجتماعی از جمله مواد 
مخدر و روانگردان، حق شــهروندان است. 
در مقابــل ســیگاری ها کمابیش با شــکل 
مستقیم و مشــهود تضییع حقوق شهروندی 
به وســیله مصرف دخانیــات در مکان های 
عمومی آگاهند. آنها می دانند که دود حاصل 
از کشیدن ســیگار برای شخصی که آن را 
دود می کند فقط 30 درصد ضرر دارد، اما به 
افرادی کــه در معرض این دود قرار دارند تا 
۷0 درصد آســیب می رساند. سیگار کشیدن، 
عاوه بر آســیب رســاندن به فرد مصرف 
کننــده، بر عملکــرد جامعه نیــز تاثیرهای 
منفی می گذارد و مســیر دستیابی به سبک 
زندگی ســالم را تباه می کنــد و عاملی باز 
دارنده در توســعه و پیشرفت جامعه به شمار 
مــی رود. بنابرایــن هر نوع تبلیغ، تشــویق 
مستقیم یا غیر مســتقیم و یا تحریک افراد 
به استعمال دخانیات باید اکیدا ممنوع شود و 
این ممنوعیت در رســانه هایی چون سینما و 

تلویزیون و... نیز مشهود باشد.
وی با گایه مندی به عملکرد ضعیف شبکه 
پخش محصــولات فرهنگی مطرح می کند: 
وقتی نقش اول و برجسته یک فیلم نمایش 
خانگی، با ژســت لاکچری سیگار می کشد، 
به نوعی تبلیغ برای نسل خام و ناآگاه کنونی 
محســوب می شــود. نمی توان توقع داشت 
نوجوان بفهمد که به صرف شخصیت منفی 
بودن، برای او ســیگار در نظر گرفته شــده 

است.
دخانیات دروازه ورود به اعتیاد است!

این جامعه شــناس تاکید می کند: نیکوتین 
موجــود در ســیگار از مورفیــن موجود در 
تریــاک، اعتیار آورتر اســت. ما فقط موادی 
مثــل مورفین و هروئین را بــه عنوان مواد 
اعتیاد آور می دانیم، اما نیکوتین اثرات زیادی 
بــر قســمت های مختلف مغــز می گذارد و 
میزان وابســتگی به نیکوتین، شدیدتر است، 
لذا اعتیاد آن نیز بیشتر است. دخانیات دروازه 

ورود به اعتیاد است! 
وی ادامه می دهد: بدون تردید برای آگاهی 
جامعه نیاز اســت که به شــکل جدی تر به 
این موضوع پرداخته شــود. برچسب تفاوت 
ریه سالم با ریه ســیگاری با جمله خودتان 
قضاوت کنید و یا جمله معروف دیگر» ترک 
سیگار موجب سامتی و افزایش طول عمر 
می شــود« چقدر میتواند بازدارنده باشد؟ بی 
شک تصاویر بهداشتی فعلی روی پاکت های 

سیگار، گویا و موثر نیستند.
دکتر قربانی در پایان بندی صحبت های خود 
مطرح می کند: مساله ایجاد واحدهای تولیدی 
سیگار به جای وارداتی که به افزایش قیمت 
سیگار منجر میشود و موضوع اشتغالزایی آن 
باعث شده تا با رواج پدیده شوم قاچاق سیگار 
در کشور مواجه شــویم. این تجربه در مورد 
کشورهای دیگر نیز وجود داشته که افزایش 
واحدهای تولیــدی دخانیات، میزان مصرف 
سیگار را افزایش داده است. سوال این است 
که اشــتغال را به چه بهایی تامین میکنیم؟ 
در سال های اخیر اعام شد که ایرانی ها در 
مجموع روزانه 30 میلیــارد تومان به خاطر 
مصرف دخانیات هزینه می کنند. سوال بعدی 
این اســت که برای منع مصرف دخانیات و 
فرهنگ شــهروندی در این خصوص چقدر 

تبلیغات و هزینه میشود؟
راهکار نجات نسل نوجوان و جوان امروز 

چیست؟
آنطــور که از پژوهش ها بــه عمل می آید از 
زمــان ورود یکی از مهمترین دخانیات یعنی 
ســیگار به ایران و شــیوع آرام آن در کشور 
بیش از یک قرن می گذرد و اســتفاده از این 
ماده افیونی روز به روز گسترش یافته و هم 
اکنون پر مصرف ترین ماده دخانی محسوب 
می شــود. همانطور که بارها به آن پرداخته 
شده اســت آســیب ها و پیامدهای ناشی از 
مصرف سیگار، بســیار جدی و بعضاً جبران 
ناپذیر هستند و اغلب ســیگاری ها با اینکه 
از مضرات آن باخبرنــد، از روی عادت و به 
بهانه کسب آرامش و رفع خستگی، اقدام به 
مصرف این ماده خطرناک می کنند و سامت 

جسم و جان خود را به خطر می اندازند.
اما آنچه که مســلم است این است که ما با 
ناآگاهی نســلی مواجه هستیم که به واسطه 
تبلیغات پنهــان جذب دخانیات می شــوند. 
پرسشــی بی پاســخ در انتهای این گزارش 
وجــود دارد. راهکار نجات نســل نوجوان و 

جوان امروز چیست؟
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خانه های تاریخی مشهد بسترساز شكوفایی 
صنعت گردشگری

 ابوالفضل مکرمی فر
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان خراسان رضوی

شـهر مشـهد یکـی از قطب هـای گردشـگری اسـت 
کـه گردشـگر عـاوه بر زیـارت مضجـع نورانـی امام 
رضـا )ع( می توانـد زمانـی را بـرای بازدیـد از اماکـن 
و دیدنی هـای شـهر مشـهد اختصـاص دهـد، بافـت 
تاریخـی شـهر مشـهد نیـز یکـی از جاذبه هایی اسـت 
کـه شـکل گیری آن مبتنی بـر هویت اسـامی ایرانی 
و گرداگـرد مضجـع شـریف حضـرت رضـا)ع( بـوده 

ست. ا
در ایـن بافـت انواع و اقسـام بناها وجود دارد، نخسـت 

خانه هـای قدیمـی و تاریخـی فاقـد ارزش و تزئینات معمـاری، دوم خانه های تاریخـی با تزئینات 
معمـاری فاخـر، سـوم خانـه تاریخـی عیانی و اشـرافی و چهـارم خانه هـای عادی کـه این محور 
را به هـم  پیوسـته اند. بـا توجـه بـه این تفاسـیر حفاظـت از خانه هـای تاریخی از یک سـو به منزله 
پاسداشـت هویـت ملـی بـوده و از سـوی دیگـر نقـش بسـیار مهمـی در زمینـهٔ گردشـگری 
شـهری خواهد داشـت. بـه عبارتی احیای تاریخی، فرهنگی و گردشـگری بافـت تاریخی موجب 
شـکوفایی اقتصـادی و اجتماعـی خواهـد شـد، چراکه ایـن فرآیند موجـب جلوگیـری از تخریب 

بافـت، حفـظ سـرمایه ملـی و در نتیجـه ارتقای ارزش هـای اقتصادی می شـود.
بـر همیـن اسـاس حفـظ و احیای محورهـا و بناهـای تاریخی یکـی از سیاسـت ها و اولویت های 
اصلـی وزارت میراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایع دسـتی اسـت. چنان کـه تاکنـون مطالعـات 
و پژوهش هایـی بسـیاری در مـورد ایـن بناهـا صـورت گرفتـه تـا پـس ازآن اقدامـات اجرایی در 
دسـتور کار قـرار گیـرد. خوشـبختانه برخـی بافت هـای تاریخـی هویـت خـود را حفـظ کرده اند، 
به عنوان مثـال می تـوان بـه آب انبارهـا، مسـاجد، حمام ها و حسـینیه های تاریخی و برخـی بازارها 

از جملـه بـازار فرش فروشـان مشـهد  اشـاره کرد. 
بافت هـای تاریخـی شـهرها  از تغییـر و تخریـب  مصـون نمانـده و در گرداب ساخت وسـازهای 
شـهری گرفتـار شـده اند، بـا ایـن  حال نبایـد از ایـن مهم غافل شـد که بـرای احیای ایـن بافت 
بـا محدودیت هایـی از جملـه کمبـود اعتبـارات مواجـه هسـتیم و از آنجایی که احیـای این بافت 
بـه دلیـل محدودیت هـای اعتبـاری زمان بـر خواهـد بـود، تحقـق ایـن مهـم مشـارکت بخـش 
خصوصی، شـهرداری ها و دسـتگاه های ذی ربط از جمله بنیاد مسـکن و وزارت راه و شهرسـازی 

را می طلبـد. 
عـاوه بـر ایـن بـا تدویـن سیاسـت های تشـویقی و برانگیزاننـده حفاظـت از بناهـای ارزشـمند 
تاریخـی، سیاسـت های بازدارنـده نیز به منظـور جلوگیری از تخریـب این بافت بایـد بیش ازپیش 
در دسـتور کار قـرار گیـرد. در حقیقـت تدوین سیاسـت های تشـویقی حفاظت و توجـه به احیای 
اقتصـادی ابنیـه و بافـت تاریخـی اجتناب ناپذیـر اسـت، چراکـه خانه های تاریخی شـهر مشـهد 
و اسـتان خراسـان رضـوی نیـاز بـه توجه و متعاقـب آن نیاز بـه سـرمایه گذاری بیشـتری دارد تا 
عـاوه بـر رسـیدگی مرمت و حفظ بناهـا برای افزایـش آگاهی شـهروندان و گردشـگران از آن، 

اقدامـات لازم صـورت پذیرد.
بـر همیـن مبنـا باید بـا افزایـش نظارت بـر بناهـای تاریخی و ثبـت آن هـا در آثار ملی، شـرایط 
مناسـب حضـور فعـال بخـش خصوصـی را در احیـای بافت هـای تاریخـی فراهـم کـرد. البتـه 
اقتصـادی کـردن احیـا و بهره برداری اماکن تاریخی و سـپردن آن به بخـش خصوصی به معنای 
حـذف پشـتیبانی مالی و اعتبـاری دولت در امر حفاظت و احیا نیسـت، بلکه حـذف مخارج جاری 
زائـد در تصدی گـری بروکراتیـک دولتـی و دادن نقش مؤثر و فعال به شـهروندان و تشـکل های 
صنفـی و مردم نهـاد اسـت تا مخـارج و هزینه فـراوان حفاظت و احیـا کاهش یابد. حـال اگر این 
اقدامـات بـر اسـاس برنامـه و به طـور مسـتمر اجرا شـود، ضمن جلوگیـری از تخریب بافـت، آثار 
مثبـت فرهنگـی، اجتماعی، عمرانی و رفاهی فراوانی چون جذب گردشـگر و ایجاد اشـتغال مولد 

را نیـز در پی خواهد داشـت. 
نکتـه قابل تأمـل دیگر آن اسـت کـه برای حفاظت و نگهداشـت بناهـای تاریخی، وجـود قوانین 
حفاظتـی نیـز ضـروری اسـت؛ زیرا برخـی افراد بـرای منفعت شـخصی به ماحظـات اجتماعی، 
تاریخـی و فرهنگـی بی توجهـی می کننـد و بـرای کسـب سـود بیشـتر در پـی نوسـازی ملک با 

حداکثـر میـزان بهره وری زمین هسـتند.
بااین حـال زندگـی مطلـوب در بافـت تاریخـی شـهرها ایجـاب می کنـد کـه ضمـن حفاظـت از 
آثـار تاریخـی از جملـه خانه هـای تاریخـی، برنامه ریـزی، سـاماندهی، احیا و بهسـازی بافت های 
تاریخـی و تعـادل بخشـی میـان بافـت قدیـم و جدیـد نیـز انجـام شـود، بـا چنیـن شـرایطی، 
راهکارهـای مرمـت بافـت تاریخـی، بهسـازی و احیـای آن محـات، بایـد مبتنـی بـر برنامه ای 
جامـع برای بررسـی و شـناخت دقیق بافـت از نظر تاریخـی، فرهنگی و اجتماعـی و نیز حفاظت 

کامـل از آن و درعین حـال متکـی بـر درآمدزایـی باشـد.
بنابرایـن خانه هـای بـاارزش تاریخی، به عنـوان میراث فرهنگی غیرمنقول، سـرمایه های فرهنگی 
جامعـه هسـتند که حفاظـت از آن ها، حفاظـت از ارزش هـای فرهنگی، اجتماعی و معنوی اسـت 
و آنچـه در احیـای محورهـا و بافت هـای تاریخـی ضـروری اسـت اتخـاذ رویه هـای متعامـل، 
چندوجهـی و یکپارچـه در قالب سیاسـتی منسـجم اسـت، چراکـه حفاظت و بازسـازی خانه های 
تاریخـی زمینه سـاز پویایـی و شـکوفایی صنعـت گردشـگری خواهد بـود و به احیـای بافت های 

تاریخی و فرسـوده شـهری کمک شـایانی خواهـد کرد. 

خبر

ساخت دوهزار واحد مسكونی برای تثبیت 
ساکنان بومی محلات هدف بزآفرینی

عضـو کمیسـیون مناطـق پیرامونـی و کم برخـوردار شـورای شـهر مشـهد گفت: سـاخت 2 هزار 
واحـد مسـکن بـه منظور تثبیت سـاکنان بومی سـاکن در محات هـدف بازآفرینی بـا همکاری 
شـهرداری مشـهد و بنیاد مسـکن انقاب اسـامی آغاز شـده کـه امیدواریم در کنـار این تعامل، 

سـایر دسـتگاه های خدمات رسـان نیـز بـه وظایف قانونـی خود عمـل نمایند.
بـه گـزارش صبـح امـروز، احمد نـوروزی در حاشـیه بازدید اعضای کمیسـیون مناطـق پیرامونی 
و کم برخـوردار شـورای شـهر مشـهد از پروژه مسـکن 2هزار واحـدی پنجتن، با بیـان اینکه این 
پـروژه، از سـایر پروژه هـای مشـابه کـه بـا حمایت شـهرداری انجام شـده متفاوت بـوده و خاص 
اسـت، اظهارکـرد: هـدف از تعریـف پـروژه، اعطای معـوض به مالکان و سـاکنان و شـهروندانی 
اسـت کـه ملـک و منـزل آنهـا در طرح هـای خدماتـی و محـات هـدف بازآفرینی قـرار گرفته 

است.
نـوروزی در ادامـه گفـت: سـاکنان ایـن محات معمـولا از اسـتطاعت مالی مناسـبی برخـوردار 
نیسـتند و لـذا شـهرداری مشـهد در تعامـل بـا بنیاد مسـکن انقـاب اسـامی این پـروژه 2هزار 
واحـدی را دسـتورکار خـود قـرار داد؛ شـهروندان از این طریق سـرپناه خود را از دسـت نمی دهند 

و در طـرح جدیـد، زمیـن بـا شـرایط آسـان و ارزان به آنهـا واگذار می شـود.
وی بـا اشـاره بـه رایـگان بـودن پروانـه سـاختمانی بـرای پروژه هـای این چنینـی، افـزود: بنیـاد 
مسـکن انقـاب اسـامی نیـز در تعامـل با شـهرداری، کمـک باعـوض 25 میلیـون تومانی و 
همچنیـن وام 50 میلیـون تومانـی بـا نرخ 4 درصـد و بدون نیـاز به ضامن درنظر گرفته اسـت تا 

از ایـن طریـق بتـوان نوعی توانمندسـازی را سروسـامان داد.
عضـو کمیسـیون مناطـق پیرامونـی و کم برخوردار شـورای شـهر مشـهد تصریح کـرد: مجموع 
ایـن امتیـازات، تسـهیات و شـرایط و تعامـات همگی بـه نفع مردم بـوده و از منافـع اقتصادی 

آن بهـره خواهنـد برد.
نـوروزی سـاخت ایـن پروژه هـا را مکمـل فعالیـت و اقدامـات دفاتـر تسـهیلگری بـرای اجـرای 
طرح هـای درنظـر گرفتـه شـده برای محـات هـدف بازآفرینـی دانسـت و گفـت: امیدواریم در 
کنـار مدیریت شـهری مشـهد و بنیاد مسـکن انقاب اسـامی، دیگرنهادهـای خدماتی همچون 
آب و بـرق و گاز و مخابـرات و ... نیـز هرچه زودتر و پیش از اقداماتی چون آسـفالت معابر نسـبت 
بـه ایجـاد زیرسـاخت های مناسـب اقدام نمایند تـا دیگر شـاهد هدررفت سـرمایه های ملی برای 

توسـعه شـبکه های مختلف نباشیم.
وی در پایـان اظهارکـرد: دسـتگاه های خدمات رسـان براسـاس مصوبـات سـتاد ملـی بازآفرینـی 
فضاهـای شـهری باید حداقل 30 درصـد اعتبارات خود را در محات هـدف بازآفرینی تخصیص 

دهنـد کـه امیدواریـم بـا تحقق این مهم، الگوی مناسـبی را در شـهر مشـهد اجـرا کنیم.

هر
ش
در

 یادداشت تخصصی

معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد گفت: پروژه مسیر بلوار پنجتن به 
جمعه بازار شهید شوشتری از پیشرفت 68 درصدی برخوردار است.

بــه گزارش صبح امروز، خلیل الله کاظمــی در این خصوص افزود: با توجه به ترافیک 
 شدید در مسیر دسترسی به جمعه بازار شهید شوشتری با پیگیری های سازمان میادین 

و مشاغل شهری شهرداری مشهد تصمیم گرفته شد تا مسیر مذکور تعریض شود .
وی اضافــه کرد: این پروژه با هدف کاهش ترافیــک، کاهش آلودگی و کاهش زمان 

رانندگی اوایل آبان آغاز شد.
کاظمی تصریح کرد: این پروژه شامل عملیات تحکیم بستر و خاکبرداری به طول 1800 

متر و افزایش عرض کنونی محور از ۷ متر به 22 متر است.
وی ادامه داد: همچنین در این پروژه دیوارحائل سنگی به مقدار 1640 مترمکعب، جدول کانیوو 430 متر، کانال بتنی مسلح 2۷ متر، 
کانال روباز با جدول بتنی 150 متر، جدول بتنی آیلند 1400 متر، عملیات آسفالت در دولایه به طول 1800 متر و عرض 22 متر ، 

خط کشی مسیر و نصب عائم ترافیکی اجرا خواهد شد.
معاون عمران حمل ونقل و ترافیک شهرداری مشهد افزود: عملیات اجرایی پروژه مسیر بلوار پنجتن به جمعه بازار شهید شوشتری 

در حال حاضر از روند مطلوبی برخوردار بوده و طبق برنامه ریزی انجام شده تا اواسط اسفند ماه آماده بهره برداری خواهد شد.

سرپرســت گروه مطالعات و تحقیقات راهبردی معاونت برنامه ریزی و توسعه سرمایه 
انسانی شهرداری مشهد از فراخوان طرحی نوآورانه با عنوان »سیستم تصمیم یار خطوط 
اتوبوسرانی شهرداری مشهد« خبر داد.به گزاش صبح امروز ، مجتبی محسنیان با بیان 
این خبر اظهار کرد: یکی از مشــکات جاری در سیســتم های حمل و نقل عمومی 
شهری، تعیین زمان بندی سرویس دهی ناوگان حمل و نقل عمومی بوده که طی سال 
های اخیر یکی از معضات اصلی سازمان های این حوزه در کان شهرهای کشور بوده 
است.وی افزود: راهکار اصلی حل این مشکل جایگزینی یک سیستم هوشمند تصمیم 
گیر به جای روش سنتی فعلی )مدیریت توسط نیروی انسانی( است به نحوی که بتواند 
خطاهای انسانی و در نهایت نارضایتی شهروندان از نامنظم بودن زمان سرویس دهی 

خطوط اتوبوسرانی را به حداقل برساند. اجرای موفق این طرح نوآورانه باعث جذب تقاضای سفر از حمل ونقل شخصی به حمل 
ونقل عمومی می شود.سرپرست گروه مطالعات و تحقیقات راهبردی معاونت برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری مشهد 
بیان کرد: فراخوان طرح نوآورانه »سیستم تصمیم یار روسای خطوط اتوبوسرانی شهرداری مشهد« در دی ماه سال جاری در سامانه 
پژوهش و نوآوری شهرداری مشهد به ادرس اینترنتی ir\rnd.m08 قابل مشاهده است و مراکز علمی، دانشگاه ها و شرکت های 

دانش بنیان مخاطبان اصلی این فراخوان هستند.

پیشرفت68درصدیپروژهمسیربولوارپنجتنبهجمعهبازارشهیدشوشتری طرحنوآورانه»سیستمتصمیمیارروسایخطوطاتوبوسرانیشهرداریمشهد«فراخوانشد

جنوبغربمشهددرآستانهتحول
مدیر کل دفتــر مطالعات و طرح های فنی 
شهری شــهرداری مشهد گفت: با تصویب 
طرح تفصیلی اولین حوزه در کمیسیون ماده 
پنج قانون تاسیس شورای عالی شهرسازی، 
شهر مشهد برمبنای مطالعات، برنامه ریزی 

و نقشه هدایت توسعه مدیریت خواهد شد.
تقسیم مشهد به هفت حوزه برای تهیه طرح 

تفصیلی 
بــه گزارش صبح امروز ســان نورین مقدم 
با بیان این مطلــب، اظهار کرد: برای تهیه 
طرح تفصیلی به روز مشــهد به هفت حوزه 
جغرافیایی تقسیم شد که بر این اساس طبق 
برنامه ریزی صورت گرفته چهارشــنبه در 
هفته گذشــته حوزه جنوب غرب به عنوان 
یکی از هفت محدوده جغرافیایی شهری در 
کمیســیون ماده پنج قانون تاسیس شورای 

عالی شهرسازی و معماری مصوب شد.
وی افــزود: موقعیت حــوزه جنوب غربی 
محدود بــه بولوار امام علی )ع( از ســمت 
شمال، جاده سنتو و بولوار شهید ناصری از 
شرق، ارتفاعات جنوبی مشهد از جنوب و مرز 
محدوده مشهد از سمت غرب می شود که 
مساحتی معادل پنج هزار و ۷36 هکتار را در 

خود جای می دهد.
مدیرکل دفتر مطالعــات و طرح های فنی 
شهری شهرداری مشهد بیان کرد: مطالعات 

مذکور توســط مشــاور طرح تهیــه و در 
شهرداری مشهد با ماحظات و  با تخصص 
های مختلف بررســی و پس از جمع بندی 

به شورای اسامی شهر مشهد ارسال شد.
طرح تفصیلی جنوب غرب در کمیسیون ماده 

پنج تصویب شد
نورین مقدم تاکید کرد: پس از بررســی در 
کمیســیون های مختلف شــورا با جلسات 
فشرده تایید و در نهایت در تاریخ 23 تیرماه 
سال جاری در صحن علنی شورای اسامی 
شــهر مشــهد مطرح و به تایید رسید و در 
ادامه در روز 22 مرداد ماه سال جاری طرح 
مذکور به دبیرخانه کمیسیون ماده پنج ارسال 
شــد. پس از بررسی نتایج مطالعات و طرح 
تفصیلی در کمیته های کارشناسی با حضور 
نمایندگان دستگاه های قانونی به کمیسیون 

ماده پنج ارسال و به تصویب نهایی رسید.
وی ادامــه داد: آنچــه در روش تهیه طرح 
تفصیلی این دوره مدنظر قرار گرفت مشتمل 
بر عکسبرداری هوایی، تهیه اطاعات اولیه 
و تولید کلیه لایه های اطاعاتی به صورت 
مکانی، تحلیل لایه های ایجاد شده و روند 
تغییرات توسعه ای شــهر، حقوق مکتسبه 
عمومی و پیش بینی خدمات مورد نیاز برای 
چشــم انداز تدوین شده با استفاده از آخرین 
تکنیک های بروز است. همچنین به صورت 

کلی مــی توان ادعا کرد طرح تهیه شــده 
مطابق با آخرین استانداردهای علوم مرتبط 

بوده و از رویکردهای بروز بهره برده است.
جنوب غرب شامل مناطق 9 و 11 و 

بخشش هایی از منطقه 12 است
مدیرکل دفتر مطالعــات و طرح های فنی 
شهری شــهرداری مشهد عنوان کرد: طرح 
تفصیلــی حوزه جنوب غربــی در پهنه ای 
شــامل مناطــق ۹، 11 و بخــش هایی از 
منطقه 12 را شامل می شود. رویکرد عمده 
طرح تفصیلی حــوزه جنوب غربی تاکید بر 
ســاختارهای سبز و پیاده در قالب مسیل ها 
و کال های موجود در پهنه مذکور است که 
با ویژگی های طبیعی خاص شامل ارتفاعات 
جنوبی و کال چهــل بازه همچنین کریدور 
دسترســی به ییاقات وکیل آباد، طرقبه و 
شاندیز از طریق محور وکیل آباد این حوزه 
را به عنوان دروازه گردشــگری شهر مشهد 

معرفی می کند.
مسیر سبز و پیاده پیوسته ، ایجاد 

عدالت فضایی و توسعه مبتنی بر حمل 
و نقل عمومی

نورین مقدم اضافه کرد: در راهبردهای پیش 
بینی شــده جهت توســعه این حوزه نیز بر 
بهره گیری از مسیل ها و مسیرهای سبز و 
پیاده پیوسته، ایجاد عدالت فضایی خدمات 

عمومی و غیرانتفاعی میان ساکنان، توسعه 
مبتنی بــر حمل ونقل عمومــی با رویکرد 
چندعملکــردی و اختــاط کاربری های 
انتفاعــی و غیرانتفاعی در قالب محور های 
مجهز شــهری و همچنین توسعه شهری 
انســان محور و تجانس اجتماعی اقتصادی 
و مشارکت اجتماعی ســاکنان تاکید ویژه 
ای شــده اســت.وی تصریح کرد: ساختار 
فضایی کالبدی حوزه جنوب غربی بر عناصر 
تاثیرگذار از شــبکه دسترسی و حمل ونقل 
عمومی، مسیرها و کانون های سبز و پیاده 
شــامل مســیل ها، محورهای پیاده مدار، 
باغات، فضای سبز موجود و پیشنهادی و یا 
کریدورهای حفاظتی دید و منظر، کانون ها 
و مراکز خدماتی و عملکردی، نشــانه های 

شهری و ... استوار شده است.
پیش بینی 10 محور پیاده مدار و سه 

محور گردشگری
مدیر کل دفتــر مطالعات و طرح های فنی 
شهری شــهرداری مشــهد گفت: در این 
ساختار ارتباط بین مراکز اصلی و فضاهای 
عمومی از جمله کال چهل بازه، محور وکیل 
آباد، ارتفاعات جنوبی و پارک ملت از طریق 
ســه محور اصلی گردشگری و بیش از 10 
مســیل و کال محلی و ناحیه ای و بیش از 

10 محور پیاده مدار پیش بینی شده است.

نورین مقدم خاطرنشان کرد: سیاست های 
تراکمــی حوزه جنــوب غرب نیــز بر پایه 
وضعیت موجود حوزه ، انتظار نوسازی، دانه 
بندی قطعات، وضعیت معابر حوزه، بررسی 
و تحلیل نظام تاسیســات شــهری، میزان 
دسترســی به خدمات انتفاعی مــورد نیاز، 
زیرســاخت های عمومی، حقوق مکتسبه 
ناشی طرح های ماک عمل و ویژگی های 

ساختاری حوزه تدوین شده است.
وی تاکید کرد: جمعیت حوزه جنوب غربی 
در افق طرح به میزان 602 هزار نفر خواهد 
رسید که با توجه به جمعیت 508 هزار نفری 
موجود نرخ رشــد ســالانه 8.1 درصد را در 
پی خواهد داشــت.مدیر کل دفتر مطالعات 
و طرح های فنی شــهری شهرداری مشهد 
اظهار کرد: بر اساس تصمیم اتخاذ شده در 
کمیسیون ماده پنج، چنانچه زیرساخت های 
لازم و تعهدات بزرگ مالکان تحقق پیدا کند 
مجموعا تا میزان ۷02 هزار نفر قابل برنامه 
ریزی خواهد بود.نورین مقدم ادامه داد: طرح 
تفصیلی حوزه جنوب غرب به عنوان برنامه 
منســجم یکپارچه در محدوده حوزه جنوب 
غربی مشــهد مقدس است که می تواند به 
عنوان برنامه هدایت توسعه آتی شهر برای 
کلیه دســت اندرکاران و شهروندان ماک 

عمل قرار گیرد.

آینده ای درخشان درانتظار روستای تاریخی شریف آباد مشهد
مدیرعامل صندوق توســعه صنایع دستی و فرش دستباف احیا 
و بهره بــرداری از بناهــای تاریخی و فرهنگی کشــور گفت: 
عبور جاده تاریخی ابریشــم از روستای شــریف آباد مشهد بر 
جذابیت های گردشگری این روستا افزوده و مکملی برای این 

محور گردشگری خواهد بود.
به گزارش صبح امروز هــادی میرزائی دربازید از آثار تاریخی 
مشــهد به همراه مدیرکل و معاونان میراث فرهنگی و توسعه 
مدیریت اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
خراسان رضوی بابیان این مطلب افزود: در روستای شریف آباد 
مشــهد دو کاروانسرای اســحاق خانی و نظام الدوله که مورد 
بازدید قرار گرفت، از طریق صندوق احیا برای مرمت و احیا به 

بخش خصوصی واگذارشده است. 
او ادامه داد: کاروانســراهای روستای شریف آباد مشهد پس از 
اجــرای طرح مرمتی و احیا به مجموعه ای گردشــگری تبدل 

خواهد شد.
میرزائی با اشــاره به اجرای طرح مرمت و احیا این آثار تاریخی 
بر ضرورت حفظ اصالت بنا تأکید کرد و گفت:  مرمت و احیا به 
معنای نوسازی نیست و قرار نیست کاروانسرا را عین روز اول 
ساخته شود بلکه باید استحکام بخشی با حفظ هویت تاریخی و 

فرهنگی باید انجام شود.
او در بازدیــد از رابط تاریخی عاقه بند نیز اظهار کرد: این اثر 
تاریخی مربوط به سه دوره تیموری، صفوی و قاجار است که با 
توجه به شرایط آب و هوایی منطقه می تواند با تعریف کاربری 

مناسب مرمت و احیا شود. 

مدیرعامل صندوق توســعه صنایع دستی و فرش دستباف احیا 
و بهره برداری از بناهای تاریخی و فرهنگی کشــور هم چنین 
در نشســتی که با مدیرکل و معاونان میراث فرهنگی و توسعه 
مدیریت و کارشناســان اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی خراسان رضوی داشــت، اظهار کرد: پیشنهاد 

دارم نشست تخصصی ملی با محوریت راهکارهای احیای راه 
ابریشم در خراسان رضوی سال آینده برگزار شود. 

میرزائی بابیــان این که مأموریت این صنــدوق مرمت و احیا 
ابنیه تاریخی با اســتفاده از ظرفیت بخش خصوصی اســت، 
اظهار کرد: مطالعات خوبــی درزمینهٔ واگذاری ابنیه تاریخی 

به بخش خصوصی در اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دستی خراســان رضوی انجام شده و واگذاری 4 ابنیه 

تاریخی در مراحل نهایی قرار دارد. 
او دربــاره واگذاری دیگر ابنیه تاریخی خراســان رضوی برای 
مرمت و احیا توسط بخش خصوصی، ادامه داد: بررسی اولیه در 
اسناد فنی و اقتصاد به سرانجام رسیده و امیدواریم در گام اول 
با تســریع روند واگذاری ها انجام شود، امیدواریم تا پایان سال 

جاری 12 بنای دیگر در دستور واگذاری قرار گیرد.
هم چنیــن ابوالفضــل مکرمی فر مدیرکل میــراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خراســان رضوی راه اندازی پایگاه 
میراث فرهنگی جاده ابریشــم را پیشــنهاد کرد و افزود: جاده 
ابریشم در چند جهت در استان خراسان توسعه یافته بوده است. 
مکرمی فر تصریح کرد: مطالعات فنی و اقتصادی برای واگذاری 
12 بنای دیگر سال ۹۷ انجام شده که اکنون با کمک صندوق 
احیا به روزرســانی و تا پایان سال جاری برای مرمت و احیا به 

بخش خصوصی واگذار خواهد شد. 
هادی میرزائی مدیرعامل صندوق توسعه صنایع دستی و فرش 
دستباف احیا و بهره برداری از بناهای تاریخی و فرهنگی کشور 
در این ســفر به همراه معاونان و مشاوران، مدیرکل و معاونان 
میراث فرهنگی و توســعه مدیریت اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی خراســان رضوی از رباط تاریخی 
عاقه بند، بخشــی از جاده تاریخی ابریشم و دو رباط تاریخی 
اسحاق خانی و نظام الدوله و بافت روستای شریف آباد مشهد، 

خانه های تاریخی امیری و پیشه وران شهر مشهد بازدید کرد.
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پرسپولیس با پیراهن ویژه در دربی ۹۴
باشــگاه پرسپولیس پیراهن ویژه ای را برای بازیکنان این تیم در دربی نود و چهارم پایتخت 

تهیه کرده است.
به گزارش مهر، باشــگاه پرسپولیس در آستانه دربی نود و چهارم پایتخت پیراهن ویژه ای را 
برای این تیم تهیه کرده است. البسه ویژه پرسپولیس تنها به این بازی اختصاص دارد و قرار 

نیست در سایر دیدارهای فصل جاری بر تن شاگردان یحیی گل محمدی باشد.
قرار اســت این پیراهن ها در فاصله 24 ســاعت مانده به آغاز بازی مورد فروش اینترنتی نیز 

قرار بگیرد.
باشگاه پرسپولیس در حالی تن به تغییر طراحی البسه این تیم برای بازی با استقال تهران 
داده بود که بازیکنان این تیم پیراهن قبلی خود را عاملی برای خوشانسی این تیم می دانستند 

اما در فینال لیگ قهرمانان آسیا شکست خوردند تا به نایب قهرمانی برسند.
دیدار تیم های فوتبال پرســپولیس و اســتقال تهران ساعت 16:35 دوشنبه هفته جاری در 

ورزشگاه آزادی برگزار می شود.

رضایی نامزد بهترین مربی فوتسال جهان 
شد

سرمربی فوتسال بانوان مس در بین نامزد بهترین مربیان جهان قرار گرفت.
به گزارش فارس، ســایت فوتسال پلنت اسامی نامزدهای بهترین مربیان باشگاهی فوتسال 
جهان را معرفی کرده که در بین آنها عاطفه رضایی سرمربی مس رفسنجان هم حضور دارد.
10 مربی فوتســالی جهان نامزد بهترین ها هستند. مس رفســنجان در لیگ گذشته عنوان 
قهرمانی را کسب کرد. این تیم همچنین نامزد بهترین باشگاه است و زینب کرمی دروازه بان 

مس هم در بین بهترین گلرها قرار دارد.
مربیانی از برزیل )2 مربی(، ایتالیا )2 مربی(، پرتغال، اســپانیا، ژاپن، اوکراین، روسیه و ایران 

نامزد بهترین ها هستند.

فوت ناگهانی مربی تكواندو
ســرمربی تیم تکواندوی مس کرمان گفت: داغ محمدرضا بابادی خیلی برای من ســنگین 

است.
فوت ناگهانی مربی تکواندو /عبدالرشیدی: مرگ محمدرضا بابادی برایم سنگین تمام شد

مجید عبدالرشــیدی در گفت وگو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری فارس در مورد مرگ ناگهانی  
محمدرضا بابادی مربی تیم تکواندوی مس کرمان اظهار داشت: بعد از پایان مسابقات لیگ 
برتر تکواندو تمامی نفرات تیم، راهی شهر کرمان شدیم.  محمد رضا بابادی مربی اصفهانی 
ما به ترمینال مســافربری رفت تا به شهر اصفهان برود ولی به دلیل سانحه رانندگی جانش 

را از دست داد.
وی ادامه داد: محمدرضا بابادی فردی خوش اخاق و پیگیر بود و به تمامی وضعیت بچه ها 
رســیدگی می کرد. بعد از اتمام دوران بازیگری اش در کنار من مشغول به مربیگری شد و به 

کرمان می آمد. با هم دنیایی داشتیم و داغ او برای من بسیار سنگین است.

511/1ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهناحیهیک

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
13۹۹60306003000361 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک 
مشـهد ناحیـه یـک تصرفـات مالکانـه بامعـارض متقاضی آقای سـید جـواد تدریس 
فرزند سـید حسـین به شـماره شناسـنامه 3۷ صادره از مشـهد در ششـدانگ یک باب 
خانـه بـه مسـاحت  100 متـر مربـع قسـمتی از پـاک 240 فرعـی از 22۷ -اصلـی 
بخـش۹ مشـهد واقـع در چمـن 30 پـاک 22/2  خریـداری از مالـک رسـمی علـی 
عصـارزاده محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـاع عمـوم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف 
مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی 
تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکور و عـدم وصول اعتراض 
طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف۷۷3 تاریـخ انتشـار نوبت اول: 

13۹۹/10/6.  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/10/21
محمد جواد غامی ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه یک مشهد

511/2ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهناحیهیک

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
13۹۹60306003000463 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک 
مشـهد ناحیـه یک تصرفـات مالکانه بامعـارض متقاضی آقای حسـین جعفری فرزند 
محمد جعفر به شـماره شناسـنامه 0۹2014031۹ صادره از مشـهد در ششـدانگ یک 
بـاب خانـه بـه مسـاحت 200 متـر مربـع قسـمتی از پـاک 2۷ فرعـی از 1۹- اصلی 
بخـش۹ مشـهد واقـع در بلوار ولایـت 10گلریز 10 پاک 38 متعلق بـه خود متقاضی 
) سـهم مشـاعی خـودش( محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظـور اطاع عمـوم مراتب 
در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصول 
اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد. م.الـف۷۷5 تاریخ انتشـار 

نوبـت اول: 13۹۹/10/6.  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/10/21
محمد جواد غامی ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه یک مشهد

511/3ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
آگهیموضوعماده3قانونوماده13آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیو

اراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
 برابـر رای شـماره 13۹۹603062۷1002۷24 هیـات  موضـوع قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ثبـت ملـک مشـهد منطقه پنـج تصرفـات مالکانه بامعـارض متقاضی آقای سـلطان 
بلنـد رفتـار فرزنـد محمـد علـی در ششـدانگ یـک بـاب خانـه مشـتمل بر مغـازه به 
مسـاحت 243/5۷ متـر مربـع قسـمتی از پـاک 65 - اصلـی بخـش۹ مشـهد واقـع 
در طبرسـی 20 متـری طلـوع ، نبـش طلـوع 3 پـاک 32 خریـداری از محمـد علـی 
تنـد رفتـار محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطـاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند 
مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق 
مقـررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند مانع از مراجعـه متضرر به 
دادگاه نخواهـد شـد. م.الـف۷۷۹ تاریخ انتشـار نوبـت اول: 13۹۹/10/6. تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم: 13۹۹/10/21
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/4ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت 
ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابـر رای هیات موضـوع قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بامعـارض 
متقاضـی آقـای  سـید عبـاس خـادم زاده فرزنـد سـید شـعیب در ششـدانگ یک باب 
خانـه بـه مسـاحت ۹۹/۷0 متـر مربع قسـمتی از پـاک  باقی مانـده 2 -اصلی بخش 
۹  واقـع در حرعاملـی 5۹ شـهید صدیقـی 5 پـاک 10 خریـداری از مالـک رسـمی 
فاطمـه و عالیـه قائـم مقامـی  محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـاع عمـوم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص 
نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از 
اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم 
وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند 
مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نخواهد شـد. م.الـف۷۷۷ تاریخ انتشـار نوبت اول: 

13۹۹/10/6. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/10/21
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/5ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکخلیلآباد

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره  
13۹۹6030635100014۹ مـورخ 13۹۹/۹/13 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد 
ثبتـی حـوزه ثبـت ملک خلیل آبـاد تصرفات مالکانـه بامعارض متقاضـی آقای میاد 
شـیخ طرزجانـی فرزنـد مجید بـه شـماره شناسـنامه 4420400684 صـادره از یزد در 
ششـدانگ یـک بـاب سـاختمان و کارگاه  بـه مسـاحت 551/46  متـر مربع قسـمتی 
از پـاک 410 فرعـی از 23- اصلـی بخـش دو خلیـل آباد بـه آدرس خیابان مطهری 
- چهـار راه محمـد آبـاد- بـه طرف سـرمزده  روبـروی چهارشـنبه بازار خریـداری از 
مالـک رسـمی آقـای امیـر نظریان محـرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطـاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص 
نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از 
اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم 
وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبت 

اول: 13۹۹/10/6. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/10/21
علی خدادادی ـ رئیس ثبت اسناد و اماک خلیل آباد

511/6ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکفریمان

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 و مـاده 13 آئیـن نامـه قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی و 
اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی برابر رای شـماره 13۹۹60306022000504 
هیـات اول موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ملک فریمـان تصرفات مالکانـه بامعارض 
متقاضـی آقـای رحمـت عقیلـی فرزند حسـن بشـماره شناسـنامه3 صـادره از فریمان 
دریـک قطعـه زمیـن مزروعی بـه مسـاحت  24۷34/۹0 متـر مربع  پـاک  فرعی از 
231 -اصلـی واقـع در بخـش 13 خریـداری از مالـک رسـمی آقـای نصرالـه عقیلـی 
محـرز گردیـده اسـت .لـذا به منظـور اطاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 15 
روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم وپـس از اخذ رسـید ، ظـرف مدت یـک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خودرا بـه مراجع قضایـی تقدیم نماینـد .بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند 
مالکیـت صـادر خواهـد شـد . تاریـخ انتشـار نوبـت اول :13۹۹/10/6. تاریـخ انتشـار 

نوبـت دوم : 13۹۹/10/21 
محمدرضا رجایی مقدم - رئیس ثبت اسناد واماک فریمان

علیکریمی:نگاهمندرفدراسیونفوتبالرنگینخواهدبود

فوتبالپاک
میخواهید
بهمنرای
بدهید!

اســطوره فوتبال ایران بعد از حضور طولانی 
مدت خود در فدراســیون فوتبال به توضیح 
برنامه هایش بعد از انتخاب احتمالی به عنوان 

رییس فدراسیون پرداخت.
به گزارش »ورزش سه«، علی کریمی یکی 
از تصمیمات جالــب خود را گرفته و امروز با 
حضور در فدراســیون فوتبال رسما به عنوان 
کاندیدای پست ریاست فدراسیون فوتبال گام 
برداشت. در شــرایطی که از ساعات ها قبل 
اصحاب رسانه در انتظار پایان حضور وی در 
ساختمان فدراســیون فوتبال و بحث درباره 
برنامه های علی کریمی بودند، او حرف های 

جالبی برای این موضوع داشت.
علی کریمــی درباره حضــور طولانی مدت 
خود در فدراسیون فوتبال اینطور گفت: ابتدا 
عذرخواهی مــی کنم بابت اینکه یک مقدار، 
البته یک مقــدار که نه خیلــی زیاد معطل 
شــدید. معذرت خواهی می کنم اما کارهای 
اداری خودتان می دانید که به چه شکل است 
و کارهــای ما گیر کرده بــود که به حمدالله 

انجام شد.
کاندیدای پســت ریاست فدراســیون درباره 
اینکــه آیا مشــکل اداری مربوط به ثبت نام 
مهدی مهدوی کیا نیز حل شــده گفت: بله، 

مشکل ایشان هم حل شد.
علی کریمی در واکنش به اینکه حضورش در 
انتخابات فدراسیون فوتبال با استقبال اهالی 
فوتبال مواجه شــده اینطور پاسخ داد: بعد از 
مدت ها که شــرایط مهیا شد برای امثال ما، 

تصمیم گرفتیم که شانس خودمان را امتحان 
کنیــم. این ثبت نام اول راه ماســت و هنوز 
خیلــی راه داریم تا انتخابــات. تقریبا دو ماه 
دیگر مانده اســت و امیدوارم اتفاقات خوبی 

برای فوتبال بیفتد.
وی با اشــاره به مشــکات فوتبــال ایران 
گفت: شما می دانید که فوتبال ما یک سری 
مشکات اعم از شفاف سازی، برنامه ریزی 
و اقتصادی دارد و مــا در حال برنامه ریزی 
هستیم تا اگر شد و موفق شدیم این صندلی 
را کسب کنیم در کنار دوستانی که آدم های 
ســالمی هستند و کســانی که دنبال تغییر و 
فوتبــال پاک هســتند، بتوانیم یــک اتفاق 
اساســی انجام دهیم. این مساله البته زمانبر 
است و موضوعی نیست که بتوان یک یا دو 
ماهه انجام داد. این حرف ها شاید زود است 
و باید اگر انتخاب شدیم کارهای مدنظرمان 

را پیاده کنیم.
 علی کریمی دربــاره انتخاب های خود برای 
پست های در نظر گرفته گفت: از تمام کسانی 
که بتوانند کمک کنند سود خواهیم برد. یک 
سری از دوستان در حرف های خود مطالباتی 
را عنوان کرده بودند و این مســاله را رنگی 
کــرده بودند اما وقتی حــرف تیم ملی پیش 
مــی آید هیــچ رنگی برای ما معنــا ندارد و 
به فکر این هســتیم تا کارهای خوب انجام 
دهیم. قبا هم گفتم کســانی که می توانند 
کمک کنند در کنارمان خواهند بود و انشاالله 
اتفاقات خوبــی بیفتد.وی درباره انتقاداتی که 

از او در خصــوص نداشــتن تجربه کارهای 
مدیریتی می شــود گفت: باید به اساســنامه 
برگردیم. الان اساســنامه این اجازه را به من 
و امثال من داده تا در انتخابات شرکت کنیم. 
مــن ورود کردم و حتما این اجازه را داشــته 
ام و حتما اساســنامه را طبق اصولی نوشتند 
و تایید کردند. حرف و حدیث هســت و هر 
کســی آزاد اســت که نقطه نظرات خودش 
را بگویــد. حالا یک ســری انتقاد می کند و 
نظرات آنها هم برای من محترم است. البته 
جا دارد از اکثریت هم تشکر کنم که حمایت 
کردند.علی کریمی در ادامه گفت: باید دیگر 
وارد گود بشویم و حالا یک مقدار درباره این 
قضیه صحبت کردن زود است و امیدوارم به 
آن جایگاه برسیم و بعد صحبت کنیم.وی در 
واکنش به سوالی درباره اینکه حضور در این 
پســت نیازمند به لابی  برای اخذ آراست و او 
چه برنامه ای در این خصوص خواهد داشــت 
گفت: ما از روزی که ورود کردیم تصمیم بر 
این بود که ثبت نام کنیم و برنامه ها را اعام 
کنیم. برنامه های ما در حال آماده شدن است 
و برنامه خوبی اســت و طــی روزهای آینده 
اعام خواهیم کرد. برای انتخابات آماده می 
شویم و حالا هر کس دوست داشت و دنبال 
فوتبال پاک و ســالم و شفافیت بود رای می 
دهد. به هر کســی هــم رای بدهند برای ما 
قابل احترام است و برای آنها آرزوی موفقیت 
می کنیم و امیدوارم در مســیری که استارت 

می زنند موفق باشند.

علی کریمی در واکنــش به این موضوع که 
فدراسیون مشــکات بزرگی اعم از مسائل 
مالی و بدهی هــای کان دارد اینطور گفت: 
شــما این ســوالات را از من می کنید؟ من 
گفتم که فدراســیون مشــکات اقتصادی، 
برنامــه ریزی دارد و یکــی از معضاتی که 
داریم بحث داوری است که شرایط خوبی را 
در بازی های لیگ دنبال نمی کنیم.  من هر 
وقــت آمدم و آن جایگاه را به دســت آوردم 
دربــاره آن عمل می کنــم و اینطور منطقی 
است. الان شــاید حتی ثبت نام من رسمی 
نشود درباره چه باید صحبت کنم؟ مشکات 
هست و خود شما هم از من بیشتر می دانید 
و هر زمان که وقتش شد درباره آن صحبت 
خواهیم کرد.سرمربی سابق سپیدرود و نفت 
تهران درباره اینکه آیــا این تصمیم او برای 
ورود به بخش مدیریت به معنای این بوده که 
دیگر قصد حضور در عرصه مربیگری را ندارد 
گفت: بله، کا الان چند وقت اســت که این 
تصمیم را گرفتم و استارت آن با ثبت نام در 
فدراسیون فوتبال بوده. یک فاصله ای افتاد و 

دیگر عاقه ای به کار مربیگری ندارم.
وی در پاســخ به اینکه آیــا تایید صاحیت 
خواهد شــد یا خیر گفت: خــدا کند! دعا می 

کنیم تا تایید شویم.
علی کریمی دربــاره اینکه با توجه به اعام 
موضع خــود برای پایان دوران مربیگری، در 
صورتی که نتواند وارد مدیریت فدراســیون 
شــود آیا حضور در مدیریت پرســپولیس را 

تجربه خواهد کرد  گفت: پرســپولیس را که 
نمی دانم اما اگر شــرایط کاری باشــد، این 
البته حرف هایی اســت کــه الان می زنیم و 
مشخص نیست، اما اگر شــرایطی باشد که 
مهیا باشد چرا که نه، بتوانیم از تجربیاتی که 
در این سال ها داشــتیم و با مدیران بزرگی 
در تیــم های داخلی و خارجــی کار کردیم، 

استفاده کنیم.
پیشکسوت فوتبال ایران در واکنش به اینکه 
آیــا به لابی گری خاص برای دســتیابی به 
پســت در فدراسیون اعتقاد دارد گفت: ما که 
همینجوری آمدیــم و ببینیم می توانیم رای 
کســب کنیم یا نه اما هر کسی اگر توانش را 
دارد استفاده کند  و چه بسا که در سال های 
گذشــته اتفاق افتاده است و الان یک سری 
کلیپ ها هم درباره  آن در آمده اســت. با این 
حال امیدوارم نهادهــای نظارتی ورود کنند. 
با این حال ما با دانســتن این مســائل ورود 
کردیم و مطمئن باشید تا روز رای گیری اگر 
من زنده باشــم آنجا حاضر خواهیم شد و هر 
کس که رای بیــاورد برایش آرزوی موفقیت 
مــی کنم.علی کریمی دربــاره اینکه در بین 
افرادی که برای همــکاری دعوت کرده، آیا 
به جز مهدوی کیا افراد صاحبنام دیگری هم 
حاضر خواهند بود گفت: بله، قطعا هســتند. 
این کار کوچکی نیســت که یکــی دو نفره 
جمع کنیم. کسانی هستند که در ادامه به ما 
اضافه خواهند شــد و در آینده اسامی آنها را  

خواهید شنید.
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کارچاق کن ترامپ هم به او پشت کرد
مایکل کوهن، وکیل شــخصی و کار چاق کن ســابق رئیس جمهور 
آمریکا گفته از او خواســته شــده با نهادهای مختلف دولتی برای 
شــهادت دادن درباره تخلف ترامپ و خانواده اش همکاری کند و او 
هم پذیرفته است. او همچنین در واکنش به تعلیق حساب توییتری 
ترامپ نوشت: ترامپ به همان اندازه که ما به اکسیژن برای تنفس 
نیاز داریم، به توییتر وابســته اســت. او الان در حال دیوانه شــدن 

است!/فارس

مصوبه دولت احمدی نژاد برای معلم ها دردساز شد!
در دولــت نهم و دهم مصوباتی بــرای افزایش حقوق فرهنگیان به 
اجرا درآمد، اما چند سال بعد نهادهای نظارتی این مصوبات را خاف 
قانون اعام کردند و پرداخت آنها متوقف شد؛ حالا گفته می شود که 
مبالغ پرداخت شــده باید به خزانه بازگردانده شود. در موضوع تفاوت 
تطبیــق باید حدود 1۷ میلیون تومان برای هر نفر از فرهنگیانی که 
مشمول آن می شــدند بازگردانده شود و درخصوص طبقه تشویقی 

باید از تمام فرهنگیان نفری 800 هزار تومان کسر شود./فارس

روحیه نظامی گری در هیات رئیسه مجلس تسلط یافته است
مرعشی عضو شــورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی می گوید 
درج مکرر مســاله بازداشــت و حبس وزرا و مدیران کل دولت در 
طرح ها و مصوبات مجلس نشــان از تسلط روحیات نظامی گری در 
ترکیب هیات رئیسه مجلس اســت.اخیراً حسن نوروزی، نایب رئیس 
کمیســیون قضایی و حقوقی، از تصویب مصوبه ای در کمیســیون 
قضایی و حقوقی مجلس یازدهم و ارســال آن به کمیسیون تلفیق 
در لایحه بودجه 1400 خبر داد که بر اســاس آن در صورت تخلف 
دولــت از اجرای قانون بودجه 1400، متخلفان به 6 ماه تا 2 ســال 
زندان محکوم می شــوند.عاوه بر این، در متــن طرح قانون اقدام 
راهبردی مصوب مجلس یازدهم موسوم به »طرح خروج از برجام« 
نیــز پیش بینی مجازات های حبس بــرای متخلفان از اجرای قانون 

درج شده است./اعتمادآناین

دوقطبی واکسن ایجاد نکنیم
ســخنگوی دولت در یادداشتی در روزنامه ایران نوشت: برنامه اولیه 
ما از ابتدا این بوده که پیش از اطمینان از واکســن های تولید شده 
خارجی، خرید نکنیم.دوقطبی سازی میان واکسن وارداتی و واکسن 
ساخت داخل و اشاعه بی اعتمادی به واکسن داخلی، نمی تواند هدفی 
جــز پراکندن بذر ناامیدی و ابهام در میان مردم داشــته باشــد. در 
خال این دوقطبی ســازی، خود تحقیری و یأس پراکنی، نباید این 
افتخــار ملی را از یاد بــرد که ما تا امروز بــه رغم محدودیت های 
مالــی تحریم، گام هایی را در راه تولید و آزمایش واکســن ویروس 
 کرونا برداشته ایم که تنها ملت های انگشت شماری قادر به انجام آن 

بوده اند.

لایحه حفظ کرامت زنان، لایحه ای پیشرو در چارچوب قانون 
اساسی است

معصومه ابتکار معاون امــور زنان و خانواده رییس جمهوری:لایحه 
حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشــونت لایحه ای پیشرو و 
در چهارچوب قانون اساسی است و بهتر است مجلس هرچه سریع تر 
آن را تصویــب کند.این یک لایحه جامع اســت که همگان مدت 
زیــادی منتظر آن بودند. روی این لایحه کار زیادی شــده و مورد 
حمایت قوه قضاییه و دولت اســت.در ایــن لایحه همه ابعاد بحث 
خشــونت علیه زنان را در قالب تعاریف، تقسیم کار بین دستگاهی و 
روال هایی که باید در دادگاه ها در ارتباط با بحث خشونت علیه زنان 
رعایت شود، لحاظ شده است ضمن اینکه در آن یک صندوق برای 
حمایت از زنان آســیب دیده هم پیش بینی شده است.این قانون به 
حفظ تحکیم خانواده بســیار کمک می کند و با هدف حفظ کرامت 
و تامین امنیت زنان نوشته شــده است و برای حفظ کیان خانواده، 

پیشرو است./ایرنا

عضو پایداری: بازرسان آژانس را قطعا اخراج می کنیم
احمــد امیرآبادی فراهانی عضو هیئت رئیســه مجلس گفت: طبق 
قانون مجلس شــورای اســامی اگر تا ســوم اســفند ماه، آمریکا 
تحریم های مالی، بانکی و نفت را حذف نکند؛ قطعا بازرسان آژانس 
بین المللی انرژی اتمی را از کشــور اخراج و حتما اجرای داوطلبانه 
پروتکل الحاقی را متوقف خواهیم کرد. وی افزود: این قانون مجلس 

است و دولت مکلف است آن را اجرا کند./باشگاه خبرنگاران

مهاجرت ۳ هزار پزشک از ایران در ده ماه گذشته
حساب کاربری نظام پزشکی در توئیتر نوشت: در طی ده ماه گذشته 
از شیوع کرونا 200 پزشــک جانباخته اند و 3000 پزشک مهاجرت 
کرده اند! در این مطلب آمده،در طی بیش از ده ماه شیوع همه گیری 
کرونا بیش از 200 پزشــک به درجه رفیع شــهادت نائل شــده اند، 
دردناک است، اما این هم دردناک است که در این ده ماه شاید بیش 

از 3000 پزشک از کشور مهاجرت کرده اند.

مسئول نمایندگی ولی فقیه در سازمان بسیج: چند هزار کانال 
روشنگری در فضای مجازی ایجاد شده است

حجت الاسام والمسلمین تویسرکانی از فعالیت 150 هزار طلبه در 
بسیج و راه اندازی و ساماندهی چند هزار کانال روشنگری در فضای 
مجــازی خبر داد. وی با تاکید بر لزوم توجه جدی به روشــنگری، 
خاطر نشان کرد: یک راه سوم نیز وجود دارد و آن روشنگری است؛ 
در سازمان بســیج طرحی به عنوان طرح »ثامن« وجود دارد که بر 
اســاس آن چند هزار کانال روشنگری در فضای مجازی ایجاد شده 
اســت، البته این شبکه ســازی برای انتخابات نیست و طرح ثامن، 
طرح روشــنگری و هدایت سیاسی بسیجیان در همه زمان هاست. 
مســئول نمایندگی ولی فقیه در سازمان بســیج مستضعفین کشور 

به ظرفیــت وجود حدود 150 هزار طلبه بســیجی در فعالیت های 
بسیج اشاره کرد و افزود: دو کار در مورد طاب، روحانیون و اساتید 
بسیجی در حال انجام است، یکی بحث های تربیتی، بصیرتی، آگاه 
ســازی، انسجام بخشی و ساماندهی اســت و یک کار نیز عملیاتی 
است که در سطح جامعه در قالب گروه های جهادی، حضور فعال و 
گسترده در بیمارستان ها جهت مقابله با کرونا و اجرای کمک های 

مومنانه انجام می شود.

فعال اصولگرا: در برخی واکسن های کرونا، در بدن GPS کار 
می گذارند تا کنترل ما را در دست خودشان بگیرند

حســین کنعانی مقدم فعال سیاســی اصولگرا در رابطه ممنوعیت 
واکسن کرونای آمریکایی و انگلیسی گفت: ما اگر بخواهیم واکسن 
های خارجی را تزریق کنیم احتمال حمله بیولوژیکی هم وجود دارد. 
نباید در برابر دشــمنان خود ساده اندیشی کنیم و این فرصت را در 
اختیار آنها بگذاریم؛ اطاعات بسیاری به دست آمده مبنی بر اینکه 
در برخی از واکســن ها اقدام به تزریق چیپ الکترونیکی می کنند و 
جی پی اســی را در بدن ما کار می گذارند تا به واسطه این واکسن 
کلیه واکنــش ها و حرکات مارا تحت کنترل قرار دهند تا جایی که 
مــا یک نوع آدم هایی آهنی خواهیم شــد که کنترلمان در دســت 

دیگران است

واکنش مجید انصاری به سخنان جنجالی صدیقی
مجید انصاری، عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام: متأســفانه 
بعضــا آیت الله صدیقی خیلی راحت نقل قــول ماقات های افراد 
با امــام زمان)عج( را نقل می کنند؛ به گونه ای که گویی ایشــان 
مسئول دفتر ماقات های حضرت هستند و خیلی ساده هرکسی می 
تواند ماقات و هر مطلبی را بیان کند. در حالی که مســأله ماقات 
حضرت امام عصر)عج( موضوع بسیار مهم و در سطح عظیمی است 
که اگر انجام هم شــود آن کســی که دیدار مــی کند لب فرو می 
بندد و ادعایی نمی کند و بر اســاس توقیع شــریفی هم که مرحوم 
مجلســی در بحار نقل کرده و فکر می کنــم جلد 53 صفحه 151 
باشــد، خود امام عصر)عج( در توقیع به علی بن محمد تیموری می 
فرمایند که هرکس از این پس ادعای مشــاهده کند، او فرد کذاب و 
دروغگویی است. وی تأکید کرد: امام زمان)عج( قطعا توفیق زیارت 
و ماقاتشان را در طول غیبت کبری به عده ای داده اند و می دهند 
اما این روایت نشــان می دهد که خود حضرت راضی به افشای این 
ماقات ها نیست. چون اگر فتح باب شود که هر روز یک کسی در 
یک گوشه ای ادعا کند که من با امام زمان)عج( ماقات کرده ام و 
امام زمان)عج( این را فرمود و آن را فرمود، بازار مکاره ای از راست 

و دروغ شــکل می گیرد که موجب حیرت و سرگردانی و احیانا سوء 
استفاده دشمنان، بدخواهان و شیادان خواهد شد.

توییتر کدام پیام رهبرانقلاب را حذف کرد؟
توییتر، پیام های صفحات رهبر انقاب به زبان های عربی، انگلیسی 
و فرانســوی درباره ابهامات واکســن های آمریکایی و انگلیســی 
را حذف کرد!در این توییت از قول رهبرانقاب نوشــته شــده بود: 
»ورود واکســن آمریکایی و انگلیسی به کشــور ممنوع است. اگر 
آمریکا توانسته بود واکســن تولید کند،این افتضاح کرونایی برایش 
پیش نمی آمد. به فرانسه هم به علت سابقه خونهای آلوده خوشبین 
نیســتیم.البته از جاهای دیگر اگر واکســن مطمئن تهیه کنند، هیچ 

اشکالی ندارد.«

واکنش به کاندیداتوری قالیباف در 1400
رئیس حوزه ریاســت مجلس شورای اســامی در پاسخ به سوالی 
درباره حضور قالیباف در انتخابات ریاست جمهوری، گفت: تمام هم 
و غم رئیس مجلس شــورای اســامی، حل مشکات مردم است. 
انتخابات ریاســت جمهوری ســازوکار خود را دارد.نگاهداری بیان 
داشت: خیلی ها دوست دارند به هر حرکتی که در مجلس انجام می 
شود برجسب تبلیغاتی و انتخاباتی بزنند این پذیرفتنی نیست و همه 
هــم و غم رئیس مجلس برای اداره بهتر مجلس و حل مشــکات 
مردم اســت.وی تاکید کرد: قالیباف به دنبال حل مشــکات مردم 
اســت و تمام ظرفیت خود را برای این کار می گذارد. در کشــور ما 
انتخابات برگزار می شــود و اگر بخواهیم نیــت خوانی کنیم، باید 
همه اقدامات مسئولان راسیاســی و انتخاباتی قلمداد کرد در حالی 
که بنده شــهادت می دهم که قالیباف فقط به دنبال حل مشکات 
مردم اســت بنابراین نباید همه موضوعــات را با عینک تبلیغاتی و 

انتخاباتی ببینیم.

سلیمی نمین: رئیسی نامزد ریاست جمهوری نیست
ســلیمی نمین گفت: بر اساس فهم مدیریتی و سیاسی بعید می دانم 
که آقای رئیسی وارد انتخابات شود، مگر اینکه شرایط تغییر کند. در 

شرایط کنونی، اما کاندیداتوری او مطرح نیست.

فائزه هاشمی: برای ایران دوست داشتم آقای ترامپ
 انتخاب شود

فائزه هاشمی دختر هاشــمی رفسنجانی در مصاحبه ای با دفاع از 
دمورکاسی در آمریکا گفت: من یک جایی قبا هم گفته بودم که 
برای ایران دوســت داشتم آقای ترامپ انتخاب شود ولی اگر یک 

آمریکایی بودم به آقای ترامپ رای نمی دادم.فائزه هاشمی در این 
مصاحبه درباره وقایــع انتخابات آمریکا گفت: برای من این جالب 
اســت که تلویزیون های خودمان را هــم گوش می دهم می گویند 
دموکراسی در آمریکا مُرد و همه ی مشکات آمریکا رو شد و دارد 
متاشی می شود و از این حرفها. ولی نکته ی جالبش این است که 
این اتفاق افتاد همه هم دارند خودشــان اظهارنظر می کنند و حتی 
جمهوری خواه ها علیه این اتفــاق موضع گرفتند و محکوم کردند، 
دموکرات ها هم که جای خود دارد. ولی همه راحت حرف می زنند. 
مطمئنا اگر این اتفاق در کشــور ما بود هر حرفی که می خواستی 
بزنی اقدام علیه امنیت ملی، سیاه نمایی، تبلیغ علیه نظام و… تمام 
این اتهاماتی که ما ده ها بار برایش به دادگاه رفتیم و احتمالا شما 
هم رفتید و بقیه ی خبرنگارانتان رفتند. اجازه نمی دادند کسی حرف 
بزند و بتواند واقعه را تحلیل کند، چون همه چیز باید عالی باشــد. 
اتفاقا نشــان می دهد که دموکراسی چقدر در آمریکا قوی است که 
خودشــان دارند این حادثه را محکوم می کنند و تمام رســانه های 
دنیا دارند انعکاس می دهند و خودشــان بیشتر از همه. با کسی هم 
برخورد نمی شــود که چرا این حرفها را می زنی. این نشان دهنده ی 
دموکراســی اســت وگرنه اتفاق همه جا می توانــد بیفتد. بالاخره 
آقای ترامپ هم شــبیه آقای احمدی نژاد ما اســت، هیچ حادثه ای 
بعید نیســت اتفاق بیفتد در همین چند روز باقیمانده. دموکراســی 
یعنی اینکه چگونه آن حادثه مدیریت شــود و به مردم برای آزادی 
بیان فشــار نیاورند و همه بتوانند به راحتی حرف هایشان را بزنند. 
ضمــن اینکه کنترل و جمع می کنند آزادی هم آســیب نمی بیند، 
این می شود دموکراســی. وگرنه اتفاق یک چیز طبیعی است. من 
یک جایی قبا هم گفته بودم که برای ایران دوســت داشتم آقای 
ترامپ انتخاب شــود ولی اگر یک آمریکایی بودم به آقای ترامپ 

رای نمی دادم.

میرسلیم: پذیرش FATF یعنی تشدید تحریم ها
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام: پذیرش FATF یعنی قبول 
 FATF کنیم فشــار تحریم ها بر ما تشدید شــود. شاید نپیوستن به
مشــکل ایجاد کند، ولی یقین داریم پیوستن به آن، برای ما مشکل 
درست می کند.هدف ویژه آن ها، براندازی جمهوری اسامی است و 
با پذیرفتن FATF این محقق می شود.ما با شفافیت مخالف نیستیم، 
خیلی هم عالی هســت، ما سنگ شــفافیت را به سینه می زنیم و از 
آن دفاع می کنیم ولی FATF از شفافیت چه می خواهد؟ می خواهند 

متوجه شوند که ما چطور تحریم ها را دور می زنیم/تسنیم

 منبع: تابناک

عضو پایداری: بازرسان آژانس را قطعا اخراج می کنیم/ روحیه نظامی گری در هیات رئیسه مجلس تسلط یافته است/ 
کارچاق کن ترامپ هم به او پشت کرد/ واکنش به کاندیداتوری قالیباف در ۱۴۰۰

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

فروش فوق العاده موکت وفرش و کاغذ دیواری

با شرایط استثنایی
شرایط ویژه برای کارمندهای دولت با تخفیف 10 درصدی

آدرس: بلوار معلم بین 28 و 30 فروشگاه کوروش

80 62 671 0910:شماره تماس

فروشگاه کوروش

در ضمن یک درصد از خرید شما مشتریان عزیز صرف امور خیریه میگردد.

»من لم یشکر المخلوق لم یشکر الخالق«

  بدینوسیله کمال تشکر و سپاس را دارم از جنابعالی معاونین محترم آن اداره کل، جناب آقایان 

مهندس بیدخوری و دکتر دیناری و همچن سایر همکاران ایشان جناب آقای مهندس جمالی که با سعه ی صدر 

و راهنمایی های مثمرثمرازهیچ کوششی برای به نتیجه رسیدن فروگذار ننموده اند و آقایان مهندس گرجی، 

 مهندس پاکدل، مهندس کلالی، مهندس عالی شأن و سرکار خانم اربابی که در راستای تغییر کاربری 

 هتل آپارتمان جواهر به هتل جواهر راهنمایی های مناسب نموده اند، تا باعث آسایش هر چه بیشتر زائرین

  امام رضا)ع( شود وهمچنین پرسنل بیشتری مشغول به کار شوند که این امر موجب رضای ولی نعمتمان 

امام رضا)ع(  گردد. کمال سپاس را از جانب مالکین وپرسنل دارم.     

 تقدیر و تشکر

 جناب آقای مکرمی فر
 مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری خراسان رضوی

  ارادتمند 
وحید جواهری- هتل  جواهر


